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Par liktenīgi laimīgo 
nejaušību, kad pirms 
deviņiem gadiem tieši 
Rebeku Busuli (toreiz 
Arhipovu) uz Ventspi-
li atvedusi mīlestība, 
pateicīgi var  būt vairāki 
simti pilsētas un apkār-
tējo novadu bērni, arī 
viņu vecāki un tuvinieki. 
Jo līdz ar daudzpusīgi 
talantīgās pedagoģes 
ierašanos Ventspilī 
aizsākusies un joprojām turpinās bērnu apmācība 
mūzikai pēc pasaulē un nu jau arī daudzviet Latvijā 
atzinību guvušās "Orff" sistēmas, bet Ziemeļkurze-
mes reģionālajā slimnīcā praktizēt sāka Dr. Klauns 
Džozefīne. Abas līdz tam tukšās nišas ir aizpildījusi 
radošā enerģijā dzirkstošā Rebeka.

Pagājušās nedēļas nogalē, 2. februārī, Ventspils Baltkrievu biedrība “Spadčina” ar košu 
pasākumu Ventspils kultūras centrā atzīmēja savu 20 gadu dibināšanas jubileju. 

Ventspils Baltkrievu 
biedrībai 20! Apsveicam!

V 
iesu vidū bija Baltkrievijas Republikas vēstniecī-
bas pirmais sekretārs Aleksejs Vasiļkovs, pilsē-
tas vadības pārstāvji un biedrības tuvākie drau-
gi, starp kuriem bija arī AS “Baltijas Ekspresis” 
pārstāvji.  Biedrības “Spadčina” vadītāja Natālija 

Boļšakova min, ka visus biedrus un draugus vienuviet saaici-
nāt diemžēl nebija iespējams to lielā skaita dēļ, tomēr viņa 
saka lielu paldies visiem, kuri aizvadītās divdesmitgades laikā 
bijuši kopā ar biedrību un atbalstījuši tās darbību.

Savukārt AS “Baltijas Ekspresis” valdes locekle, finanšu 
direktore Līva Landmane uzsver: “Uzņēmums kā biedrības 
“Spadčina” draugs un atbalstītājs vēlas pateikties par brīniš-

ķīgo iespēju vēlreiz būt kopā ar tuviem un mīļiem cilvēkiem. 
Par to arī šajā jubilejas gadskārtā vēlamies pateikties visiem 
baltkrievu tautas pārstāvjiem, par viņu plašajām sirdīm un 
čaklajām darba rokām, kas dažkārt nepelnīti paliek aizkadrā.”

Draudzība ar Baltkrievu biedrību nav nejaušība – kopš 
AS “Baltijas Ekspresis” dibināšanas brīža pirms divdesmit 
gadiem, uzņēmumā strādā vairāk kā ducis baltkrievu darbi-
nieku, ar kuriem darba jautājumu un koleģiālo attiecību sai-
tes jau sen pārtapušas sirsnīgi draudzīgās. 

Ciešas draudzības saites uzņēmumam ir arī ar Daugavpils 
baltkrievu kultūras biedrību «Уздым» un baltkrievu svēt-
dienas skoliņu «Вясёлка», savukārt pateicoties Ventspils 

Baltkrievu biedrības “Spadčina” 
enerģiskajai un aktīvajai vadītājai 

S 
impātijas ar 
gadiem kļuvu-
šas abpusējas, jo 
Rebekas mājas-
lapā mazajiem 

audzēkņiem un pacien-
tiem, kā arī viņu tuvi-
niekiem veltīts ieraksts: 
“Dēļ jums es mīlu dzīvi 
Ventspilī!” Turpat aicinot 
savus “orfiņus” nākt kopā 
ne tikai nodarbībās, bet arī 
svētku reizēs “ar mīļajiem 
pie rokas, svētku treniņtēr-
pos  un ar gardumiņu...lai 
varam izpriecāties, izjaut-
roties un būt kopā gan 
putenī, gan karstumā...” 

Tas skan tik pievilcīgi un 
dabiski, jo vācu komponista 
Karla Orfa izstrādātā bērnu 
muzikālās apmācības prog-
ramma tā arī iecerēta – lai 
katram tajā būtu iespējams 
justies nepiespiesti, droši, 
saskarsmē ar piemērotu 
mūziku rast prieku jebku-

rā vecumā, vietā un veidā. 

SADZIRDĒT GAISU, 
KLAUSĪTIES KLUSUMU

Rebeka precizē: “Tas tik 
tiešām ir iespējams, tāpēc 
ka mūzika ir visur – runā, 
dzejā, pasakā, kustībās, 
mūzikas instrumentos, 
sadzīves priekšmetos un 
dabas norisēs. Tikai mums 
katram pašam jāpalīdz 
šīm skaņām atraisīties! Un  
jāmāk ieklausīties arī tajās, 
kas jau vibrē kaut kur gaisā, 
dun pazemē, žūžo zālē un 
svilpo zaros tepat visap-
kārt. Jāmēģina tām atsauk-
ties ar kustībām, deju, teat-
rāliem atdarināšanas paņē-
mieniem, skriešanu, lek-
šanu vai citādu ķermeņa 
valodu. Ja tā notiek, tad 
atklājas, ka uz šādu mūziku 
grib  un spēj reaģēt ne tikai 
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Pirmais pavasara mēnesis daudziem Latvijas 
iedzīvotājiem var atnest nepatīkamu pārsteigumu – 
nodokļu parādu.  Šāda situācija skars tos, kuri pērn 
atgriezušies darbā pēc ilgākas pauzes vai arī vairā-
kos darbos kopā nopelnījuši virs 20 000 eiro. 

Pavasaris daudziem 
nāks ar nodokļu 
parādiem

S 
askaņā ar VID 
Nodokļu pārval-
des skaidrojumu, 
riskam saņemt 
nodokļu parā-

dus galvenokārt pakļau-
tas trīs iedzīvotāju grupas. 
Tie ir cilvēki, kuri 2017. 
gadā nav strādājuši, vai 
arī viņiem nav bijuši ienā-
kumi – piemēram, māmi-
ņas, kas atgriezušās darbā 
no bērna kopšanas atvaļi-
nājuma, kā arī cilvēki, kas 
nesen sākuši darba gai-
tas. Tā kā VID neaplieka-
mo minimumu prognozē 
divreiz gadā katram indi-
viduāli, var gadīties, ka 
dienests ļāvis nodokļos 
samaksāt mazāk, vado-
ties pēc cilvēka 2017. gada 
ienākumiem.

Nodokļu parāda riskam 
pakļauti arī cilvēki, kuriem 
ir vairāki ienākumu avoti, 
–papildus darba algai tiek 
saņemta autoratlīdzība un 
pensija. Tāpat problēmas 
var būt tiem, kuri strādā 
vairākus darbus, katrā no 
tiem atsevišķi maksā 20% 
nodokļa likmi, bet kopējie 
gada ienākumi ir lielāki par 
20 004 eiro.

Atgādināsim, ka saska-
ņā ar nodokļu reformu tika 
ieviesta iedzīvotāju ienā-
kuma nodokļa progresī-

vā likme. Tāpēc tiem, kas 
pērn saņēma līdz 1667 
eiro uz papīra mēnesī vai 
20 004 eiro gadā, jāmak-
sā 20% nodoklis, bet par 
pārsniegto summu – 23%. 
Kā skaidro VID Nodokļu 
pārvaldes pārstāve Marija 
Radzjušonoka, kad  VID par 
gadu šos ienākumu veidus, 
kuri saņemti no dažādiem 
avotiem, saskaita kopā, 
tie var pārsniegt ienāku-
mu slieksni, līdz kuram pie-
mēro 20% likmi, proti, 20 
004 eiro. Tādā gadījumā no 
tās summas, kas šo slieks-
ni pārsniedz, nodoklis nebi-
ja ieturēts pilnā apmērā, 
re spektīvi, nebija ieturēti 
šie 3%. Personai ir pienā-
kums šo starpību samaksāt.

Lai noskaidrotu, vai izvei-
dojies nodokļu parāds, no 
2019. gada 1. marta būs 
iespējams iesniegt nodok-
ļu deklarāciju, un tas izda-
rāms līdz šī gada 1. jūni-
jam. Radzjušonoka arī 
norāda, ka VID informēs 
par iespējamo nodok-
ļu parādu, aicinot iesniegt 
ienākumu deklarāciju.

Samaksāt nodokļu star-
pību būs iespējams VID 
Elektroniskās Deklarēšanas 
sistēmas (EDS) sadaļā  

Jau divus gadus virmo sarunas par iespējamo prāmju 
satiksmes līnijas atjaunošanu starp Ventspils pilsētu un 
Sāremā Igaunijā, taču cerības par to, ka kuģis vizinās 
tūristus abos virzienus jau šosezon, atkal ir izplēnēju-
šas. Igaunijas puse viena pati galā ar projekta īsteno-
šanu netiek samērā smagās finanšu nastas dēļ, bet, lai 
gan idejas iniciatores autore un virzītāja ir Sāmsalas 
pašvaldība, Ventspils pilsēta un brīvosta no savas puses 
ar lielu aktivitāti līnijas atdzīvināšanā nav iesaistīju-
sies. 

Atkal vismaz uz gadu 
izplēn cerības par 
prāmi uz Sāmsalu

S 
āremā salas laikrak-
sta “Saarte Haal” 
ziņo, ka prāmja līni-
jas starp Sāmsalas 
pilsētiņu Mintu un 

Ventspils pilsētas ostu saga-
tavošanas darbi ir neplāno-
ti pamatīgi ievilkušies. Jau 
pagājušā gada sākumā bija 
runa, ka varbūt tomēr 2018. 
gada vasarā prāmis varētu 
atsākt kursēt, taču vēlāk tika 
solīts, ka tas notiks šī gada 
vasarā. Arī Ventspils puse 
pauda cerību, ka igauņiem 
izdosies ieceri īstenot. Taču 
tagad izrādījies, ka Igaunijas 
pusei vienai pašai panest šo 
projektu ir par smagu. “Lai 
gan cerējām atklāt  prām-
ju satiksmi jau 2019.gada 
vasarā, tomēr ar šo mar-
šrutu saistītās procedūras 
dažādu iemeslu dēļ diem-
žēl ieilgušas,” laikrakstam 
teicis Sāremā pašvaldības 
vadītājs Madiss Kallass. Viņš 
gan nedomā padoties un 
sola turpināt strādāt pie visu 
jautājumu atrisināšanas, lai 
prāmis kursētu 2020. gadā.

Vajadzīga, taču – neren-
tabla. Šādu secinājumu 
pirms gada pauda Igaunijas 
kompānija “Arenguruum”, 

kas pētījumā pēc Sāremā 
biznesa un nevalstisko orga-
nizāciju asociācijas “Saarte 
Koostookogu” pasūtīju-
ma veica projekta izpēti. 
Kompānija secināja, ka šāda 
prāmju satiksme starp abām 
zemēm noteikti būs ar lielu 
pienesumu tieši sociālekono-
miskajā ziņā, tomēr tā, visti-
camāk, finansiāli būtu maz 
rentabla. Tiesa, ar norādi, ja 
šo prāmja līniju uzturētu tikai 
uz komerciāliem pamatiem. 
Tātad, paplašinot projekta 
vīziju, iespējams arī pozitīvs 
pienesums.

Igaunijas pusei projekta 
īstenošanai pirmajos gados 
būtu nepieciešamas dotāci-
jas vairāk nekā 100 tūkst. 
eiro gadā, kas ir optimis-
tiskās prognozes. Projekta 
vīzija iezīmēta desmit gadu 
garumā, turklāt pozitīvākā 
gadījumā septiņu līdz astoņu 
gadu laikā līnija kļūtu paš-
pietiekama finansiālā aspek-
tā. Kā jau pragmatiskie igau-
ņi, kuri atšķirībā no Latvijas 
vienmēr iezīmē arī pesi-
mistiskāko scenāriju, prām-
ja līnijas pastāvēšanai būtu  
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AS “Baltijas Ekspresis” valdes locekle, finanšu direktore Līva 
Landmane un komercdirektors Igors Maglišs sveic biedrības 
“Spadčina” vadītāju Natāliju Boļšakovu Ventspils Baltkrievu 
biedrības jubilejā.
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Trūkst pedagogu un pētnieku
Augstskola izsludinājusi konkursu uz vairā-
kām akadēmiskā personāla vietām, savukārt 
tehnikums meklē skolotājus.

Kanalizācija jāreģistrē
Iedzīvotājiem, kuru nekustamais īpašums 
pievienots centralizētajai kanalizācijas sistē-
mai, vienotā reģistrā jāreģistrē savā īpašumā 
esošā decentralizētā kanalizācijas sistēma.

Apbalvota skolotāja
1. ģimnāzijas skolotāja Vita Bērzleja saņēmu-
si apbalvojumu par izcilu darbu, sagatavojot 
skolēnus ķīmijas studijām.

Atmiņas par barikādēm
Pārventas bibliotēkā skolu jaunatne tikās ar 
Latvijas barikāžu muzeja direktoru Renāru 
Zaļo.

Reģistrācija sākusies
1. februārī pilsētas skolās sākās topošo pirm-
klasnieku reģistrācija.

Trase atvērta

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Ak, riebekļi, “kreiceni” noēda!
Kādā jautrā kompānijā, kurā tika spēlēta latvju populārā 
galda spēle “zolīte”, viens no spēlmaņiem, viegli uzņēmis 
uz krūts, izspēlēja “kreiceni” un bija stipri izbrīnīts, ka pret-
spēlētāji ar vieglu roku “sameta” citas kārtis un paņēma 
stiķi sev... Vienīgais, ko “viegli ieņēmušais” kungs spēja 
izdvest: “Ak, riebekļi, “kreiceni” noēda...” Nezinātājiem 
jāpaskaidro, ka “kreicene” jebšu kreiča dāma ir “zolītes” 
stiprākā kārts...

L 
īdzīgs iespaids rodas, vērojot populārās “jaunās” parti-
jas “KPV.LV” peripetijas un, šķiet, nu jau bijušā partijas 
līdera un premjera kandidāta Alda Gobzema izrīcības. 
Un kā nu ne? Re, tikko vēl es biju tā pati “kreicene”, 
kurai, kā jau superspēcīgai kārtij, nekas nedraud, bet 

tagad – “noēda”, ka ne gailis pakaļ nedzied. Šādas Gobzema 
kunga atklāsmes, protams, gluži kā gadījumā ar spēlmaņu spē-
lēto “zolītes” partiju, varētu šķist kā smieklīgākā kāršu (lasi – 
politikas aizkulišu) vakara nagla, bet patiesībā liecina vien par 
jaunizceptā politiķa, iepriekš – arī ne visai pārliecinoša advokāta, 
politisko (vai varbūt – arī dzīves) briedumu. Bravurīga priekšvē-
lēšanu kliegšana, “ļauno” sasēdināšana pa kamerām, kur saule 
redzama pa rūtotu lodziņu, visu potenciālo partneru (gan veco, 
gan jauno) “nolikšana” zemāk par zāli u.t.t. nekādi neasociējās 
ar pragmatisku, nākotnē (gan valsts, gan savējā) vērstu stratēģi 
vai vismaz tādu potenciālu politiķi, kam patiešām kaut daļēji rūp 
valstī notiekošais. Drīzāk tas līdzinājās pagalma pašpuikas klai-
gāšanai, ka nu vienreiz viņš te nāks un visiem sados pa degunu.

Bet to vēl varētu norakstīt uz priekšvēlēšanu retoriku, uz kam-
paņas “taktiku”, kura izrādījās gana veiksmīga. Galu galā – pat 
priekšvēlēšanu laikā no Gobzema mutes skanēja spārnotā frāze 
par politiku, kurā viņš gatavs sadarboties kaut ar pašu Nelabo. 
Daudz sliktāk, ka šie apvainotā sākumskolnieka argumenti par 
lielo puiku noņemto smilšu spainīti un smilškastes mašīnīti skan 
arī tagad. Kad taču vajadzēja sēdēt pie tā galda, kur tiek lemti 
valsts likteņi. Tā teikt, esi, draugs, ievēlēts, tad nu arī centies 
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realizēt savu sapni par brīvu un pārtikušu Latviju... Diemžēl šim 
līmenim laikam jau bijušais “KPV.LV” premjera kandidāts piemē-
rots nav. Ak, neiedevāt man premjera vai vismaz iekšlietu minis-
tra krēslu? Ak, lielais  ietekmes kloķis no manām rokām izņemts, 
pirms vēl paspēts kloķi kaut pakustināt? Nu, ziniet, tad es ar jums 
vienā smilškastē nespēlējos.

Un kā lai šeit neatceras Zolitūdes traģēdijas izmeklēšanu un cie-
tušo pārstāvniecību tiesā, kuru ar tādu skaļu un pompozu žestu 
uzņēmās (turklāt it kā bez maksas) advokāts Gobzems? Un kā lai 
šeit neatceras šīs traģēdijas izskatīšanu tiesas sēdēs, kurās advo-
kāts tā arī neparādījās, jo bija svarīgāki darbi darāmi? Un kā lai 
šeit neatceras pat kaismīgāko “KPV.LV” atbalstītāju pirms vēlēša-
nām “izteiktās bažas” (teiksim jau nu godīgi – saķertās galvas) par 
izvēli likt saraksta līdera godā advokātu Gobzemu, jo zinātāji jau 
iepriekš pauduši, ka var gadīties pavisam nelāgi, jo paša ārkārtī-
gā vēlme tikt pie “stūres” un nespēja reāli novērtēt situāciju, var 
novest pie pamatīgām problēmām gan partiju, gan, ko tur slēpt, 
pat valsti... Ne velti lielais “KPV.LV” iegūtais mandātu skaits deva 
partijai rokās to “zelta kārti”, kas varēja novest pat pie šīs parti-
jas izveidotas valdības... Taču viena cilvēka ambīcijas, paškritikas 
trūkums, pārliekā vēlme tikt amatā un, kas zina, varbūt arī kādas 
citas, moderni sakot, intereses, par kurām mums pašlaik nav pil-
nas informācijas, noveda situāciju līdz tādai, kāda tā ir pašlaik.

Kādā no TV intervijām žurnālists uzdeva jautājumu Saeimā ievē-
lēto partiju pārstāvjiem, tostarp – arī t.s. veco spēku līderiem: vai 
tikai Gobzema un Kaimiņa “plūkšanās” nav inspirēta no politis-
kajiem pretiniekiem, lai sagrautu otro lielāko Saeimā pārstāvēto 
partiju no iekšienes? Atbilde uz šo jautājumu bija gana vienprā-
tīga, apvienojot tajā gan jauno pozīciju, gan opozīciju: iedodiet 
nepamatotām ambīcijām apveltītam cilvēkam rokās grožus, un 
pat nekādas ienaidnieku sazvērestības vairs nevajadzēs. Pats visu 
izdarīs savām rokām. Un te laikam nevar nepiekrist. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

“Maksājumi”, izmantojot internetban-
ku, vai arī veikt atmaksu bankas filiālē. 
Nodokļa starpība būs jāsamaksā līdz 17. 
jūnijam, taču, ja nodokļu parāds pārsniegs 
640 eiro, tad cilvēkam ir tiesības lūgt VID 
sadalīt parāda atmaksu vairākos vienādos 
maksājumos.

VID pārstāve arī skaidro, ka lai tāda situāci-
ja turpmāk nerastos, cilvēks var lūgt VID vis-
pār nepiemērot neapliekamo minimumu un 

Pavasaris daudziem nāks ar nodokļu parādiem

“Lemberga hūtē” atsākusi darbu distanču 
slēpošanas trase. Tā ierīkota futbola un frīsbi-
ja laukuma teritorijā.

Informēja lietuviešus
Tūrisma informācijas centrs piedalījās Viļņas 
starptautiskajā tūrisma izstādē, lai informē-
tu lietuviešu tūristus par atpūtas piedāvāju-
mu Ventspilī.

Zaglis notiesāts
Zaglim, kurš piecas reizes apzadzis veikalus 
un uz ielas aplaupījis sirmgalvi, piespriests 
deviņus mēnešus ilgs cietumsods.

Sadūrās četras mašīnas
29. janvāra pēcpusdienā Kuldīgas un Annas 
ielas krustojumā saskrējušās četras automa-
šīnas. Cietušo nav.

Apbalvotas flautistes
Trīs Mūzikas vidusskolas flautistes ieguvu-
šas godalgotas vietas Latvijas mūzikas skolu 
pūšamo un sitamo instrumentu izpildītāju 
konkursā.

Apkopo atmiņas
Ventspils bibliotēka aicina pilsētniekus dalī-
ties ar atmiņu stāstiem un fotogrāfijām, sais-
tītām ar ēku Akmeņu ielā 5.

Jaunas auditorijas
Deviņās Augstskolas auditorijās pabeigti 
remontdarbi. Iegādātas arī jaunas mēbeles, 
datortehnika un multivides iekārtas.

Nestrādā luksofori
Gandrīz divas dienas nedarbojās luksofori 
Saules un Jūras ielas krustojumā. Pie vainas 
bija elektrības pārrāvums. 

Var pierakstīties elektroniski
Ventspils poliklīnika piedāvā iespēju pie 
ie stādes ģimenes ārstiem un speciālistiem 
pierakstīties elektroniskā veidā.

Šī gada pirmajā mēnesī Ventspils pilsētā reģistrēti 28 jaundzimušie, toties mirušo 
skaits bijis teju divas ar pusi reizes lielāks – mūžībā devās 70 ventspilnieki, liecina 
Ventspils pilsētas pašvaldības publiskotie Dzimtsarakstu nodaļas dati.

Ventspilī mirušo skaits 2,5 reizes 
lielāks nekā jaundzimušo

maksāt 23% iedzīvotāju ienākuma nodokli – 
ja nodoklis būs pārmaksāts, valsts to atmak-
sās. Tāpat nodokļu starpību varēs segt arī ar 
atmaksu par attaisnotajiem izdevumiem. Lai 
atvieglotu čeku iesniegšanu, VID iesaka lie-
tot mobilo aplikāciju “Attaisnotie izdevumi”. 
Čekus var iesniegt visa gada garumā, un tie 
krāsies cilvēka EDS profilā. No šī gada limits, 
no kura var iegūt nodokļa atmaksu, palie-
lināts no 215 līdz 600 eiro, taču tas ietvers 
arī izdevumus par operācijām un zobārst-
niecību, par ko agrāk nodokli varēja atgūt 

pilnā apmērā. Ja kopējā attaisnoto izdevumu 
summa pārsniegs 600 eiro, atlikusī summa 
tiks pārnesta uz nākamo gadu.

Savukārt par nodokļa parāda nemaksāšanu 
VID var piemērot sodus – atkarībā no tā, cik 
ilgi kavēts deklarācijas iesniegšanas termiņš, 
sods var būt līdz 70 un pat līdz 700 eiro. 

Neprecīzi prognozēta neapliekamā mini-
muma vai pilnībā nesamaksāta iedzīvotāju 
ienākuma nodokļa dēļ var gadīties, ka VID 
drīzumā piestādīs rēķinu par nodokļu star-
pību. 

J āatzīmē, ka jaundzimušo skaits vismaz 
2019. gada pirmajā mēnesī bijis būtis-
ki mazāks nekā līdzīgā laika perio-
dā pērn: ja šis gads sācies ar 28 
Ventspils pilsētā reģistrētiem piedzi-

mušiem mazuļiem, tad pirms gada šis skait-
lis bija par septiņiem bērniem lielāks. 19 no 
mazuļiem deklarēti Ventspils pilsētā, pārējie 
– Ventspils novadā.

Toties ievērojami pieaudzis mirušo skaits. 
Šogad mūžībā aizgājuši jau 70 ventspilnieki, 
bet pērn gada pirmajā mēnesī bija 56 mir-
šanas reģistri. Tas nozīmē, ka 2019. gadā, 
salīdzinājumā ar 2018. gada pirmo mēnesi, 
starpība starp jaundzimušo un mirušo perso-
nu skaitu kļuvusi ar vēl lielāku negatīvo zīmi 
– proti, 21 pērn pret 42 šogad. Tātad plaisa šo 
konkrēto mēnešu salīdzinājumā ir divkāršo-
jusies. Protams, tas nenozīmē, ka šāda aina 
ir pilnīga un tāda tā arī būs katru mēnesi, jo 
ik mēnesi dati var būt ievērojami atšķirīgi. 
Tomēr kopumā arī visā valstī arvien vērojama 
demogrāfiskā bedre – mirušo skaits joprojām 
ir ievērojami lielāks nekā jaundzimušo.

Tiesa, ir  arī vairākas pašvaldības, kurās 
situācija ir citāda un kuras var lepoties 
ar iedzīvotāju skaita un ievērojamu jaun-
dzimušo skaita pieaugumu. Visbēdīgākā 
situācija ir Latgales pusē, taču nepatīkami 
pārsteidz reģiona centra – Ventspils pilsē-

tas – jaunākie dati. Pilsētā, kas slavē sevi 
kā ideālu vidi ģimeņu veidošanā un bērnu 
audzināšanā, tomēr kaut kas nestrādā tā, 
kā tam vajadzētu strādāt. Cerēsim, ka 
saukli “pilsēta ar rītdienu” patiešām nebūs 
kādreiz radījis pareģis un ka rītdienai sekos 
laba nākotne vismaz daudzu gadu desmi-
tu garumā.

Janvārī arī reģistrētas desmit laulības, 
viena no tām noslēgta baznīcā. 
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nepieciešami 300 tūkst. eiro gadā. Tas, cik 
un vai vispār ar kādu finansiālo līdzdalību 
iesaistīsies arī Ventspils puse, netiek izpausts. 
Neoficiāli izskanējis, ka Ventspils pusei pro-
jekts interesē, bet ieguldījums tā īstenošanā 
aprobežojas tikai ar infrastruktūras izmanto-
šanas iespējām.

Pērn jūnijā vizītē Ventspilī bija ieradu-
sies Sāremā pašvaldības delegācija ar tās 
mēru priekšgalā, lai ar Ventspils pašvaldības 

Atkal vismaz uz gadu izplēn cerības 
par prāmi uz Sāmsalu

Konkursa  kārtībā aicina darbā
TRANSPORTA STRĀDNIEKUS 
Prasības kandidātam:
• Vidējā izglītība;
• Autovadītāju tiesības B kategorijai;
• Par priekšrocību tiks uzskatīts:
   • Darba pieredze ar ostas tehniku;
   • Traktortehnikas tiesības C kategorijai;
   • Darba pieredze vilcienu sastādītāja 
un DŠK operatora amatos.
Maiņas darbs, stundas likme 4,10 EUR.

CV  un pieteikumus sūtīt „Personāla 
daļai” līdz 08.02.2019.

pa pastu Ventspils, Dzintaru 22, vai 
e-pastu: personals@vto.lv

Krišjāņa Kariņa valdība ir izveidota. Kāpēc jaunajam 
Ministru prezidentam Kariņam tas izdevās, savukārt 
Saeimā ievērojami plašāk pārstāvēto politisko spēku 
līderiem iepriekš tas nebija pa spēkam?

Pirmkārt, vēlos uzsvērt, ka esmu gandarīts, ka mums bei-
dzot ir izveidota valdība. Tas valstij ir ļoti svarīgi. Taču vērtē-
jot Krišjāņa Kariņa, jaunā Ministru prezidenta, panākumu, ir 
jāakcentē ne tikai šī notikuma unikalitāte, bet arī likumsaka-
rība. Piemērotības premjera amatam pamatā ir Kariņa per-
sonība, izkoptās profesionālās īpašības, pieredze. Šāda cilvē-
ka spējām un autoritātei ir ārkārtīga nozīme situācijā, kad uz 
politiskās skatuves parādās mazāk pieredzējuši jauni politiski 
spēlētāji, valda haoss un apjukums, kad ir jāspēj samierināt, 
apvienot un vest ļaudis visiem kopīgi vēlamā virzienā.

Tomēr fakts, ka valdību tagad vada “Jaunā Vienotība”, 
Saeimā pārstāvēto jauno partiju atbalstītājos tomēr ir 
izraisījis neapmierinātību. Vai šāda neuzticība neietek-
mēs valdības spēju strādāt?  

Protams, ka politikas vērotāji, konkrētu politisko spēku 
atbalstītāji katrs vēlas sastādīt un atbalstīt savu ideālo valdī-
bu. Taču šķiet, ka vismaz pašreiz valdību veidojošo politisko 
spēku patiesa pārliecība ir, ka ir sasniegts optimālais valdības 
modelis, kāds bija iespējams pēc 13. Saeimas vēlēšanām. 
Domāju, ka valdības ministri grib apliecināties, strādāt un pro-
fesionāli augt. Valdību vada Krišjānis Kariņš, taču viņš noteikti 
atbalstīs katru ministru kā kopēju lietu. 

Tomēr katrā valdībā agrāk vai vēlāk parādās domstar-
pības un asas pretrunas?

Protams, valdības darbs ir sarežģīts. Katra diena nāk ar izaici-
nājumiem, jauniem viedokļiem. Atšķirīgi uzskati un prioritātes 
ir pat labu partneru starpā. Taču tāds ir valdības darba process. 
Nesteigsimies pirms laika prognozēt, kurš būs ķēdes vājākais 
posms. Gribu būt pozitīvs valsts lietās tik ilgi, kamēr man nav 
pamata domāt par pretējo. Lai valdībai izdodas! Ja tā būs, mūsu 
valsts būs stiprāka, konkurētspējīgāka, mēs  dzīvosim labāk! 

Un tomēr katrs medus mēnesis beidzas. Vai valdības 
vadīšana šādā situācijā “Jaunai Vienotībai” nenesīs tālā-
kus popularitātes krituma riskus? 

Domāju, ka ar šādu nolemtību partiju apvienība “Jaunā 
Vienotība” un Ministru prezidents Kariņš nebūtu uzņēmušies 
valdības veidošanas izaicinājumu. Valdība ir laba iespēja, lai 
šādas jaudas politisks spēks reabilitētos pēc iespaidīgā atbal-
sta krituma sabiedrībā. Ir ārkārtīgi svarīgi, ka Solvita Āboltiņa 
ir izslēgta kā no partijas, tā no arī no Latvijas politikas. Viņu 
pārliecinoši ir aizstājis Krišjānis Kariņš – patiess cilvēks un īsts 
līderis, kurš pārstāv tās vērtības, kuru dēļ savulaik tika veido-
ta "Vienotība". Priekšā stāvošais darbs parādīs, vai ir noticis 
“Jaunās Vienotības” restarts. Šai partiju apvienībai ir pieredze. 
Tās prasmīga politiskā taktika devusi labu rezultātu minimālu 
iespēju situācijā. Tāpēc domāju, ka “Jaunā vienotība” ir nostā-
jusies uz reputācijas atgūšanas ceļa.

Jūsu vērtējumā var saklausīt optimismu un labvēlību 
pret jaunās valdības darbu. Diemžēl Ventspils pilsētas 
politikas smagsvars Aivars Lembergs ir pilnīgi pretējās 
domās. Kur sakņojas viņa nelabvēlība?

Iezīmējas valsts un Ventspils pašvaldības 
politikas 2019. gada izaicinājumu kontūras
Saruna ar Ventspils domes 
deputātu Ģirtu Valdi Kristovski

un brīvostas pārstāvjiem pārrunātu paveik-
to prāmju satiksmes atjaunošanā un vieno-
tos par tālākajiem darbiem. Kallass toreiz 
viesojās Ventspilī un uzsvēra šīs prāmju 
satiksmes lielo nozīmi Sāremā pašvaldībai: 
“Tas ir gan goda jautājums, gan ļoti svarīgs 
aspekts reģionu tūrisma attīstībai.” Kā apgal-
voja Ventspils Brīvostas pārvaldē, abas puses 
bija vienisprātis, ka ātrākais, kad prāmju 
satiksmi varētu atjaunot, ir 2019. gada maijs 
jeb nākamā tūrisma sezona. Uz šādu mērķi 
arī tika nolemts tālāk strādāt Sāremā un 

Ventspils kopīgajā darba grupā. 
Prāmju līnija starp Ventspili un Igauniju 

ir slēgta jau vienpadsmit gadus. Prāmis 
līnijā Ventspils – Mintu, kuru nodrošināja 
Igaunijas privātās kompānijas “Saaremaa 
Laevakompanii” meitasuzņēmums “SSC 
Ferries” ar prāmi “Scania”, kursēja laika 
periodā no 2005. līdz 2008. gadam, taču 
pienāca globālā ekonomiskā krīze un līni-
ja tika slēgta. Šajā laikā ar prāmi “Scania” 
šo līniju izbrauca gandrīz 60 tūkst. pasa-
žieru. 

Ikvienam ir skaidrs, ka 13.Saeimas vēlēšanās visdramatis-
kāk cieta tieši A.Lemberga politiskās pozīcijas, kuru stiprums 
balstās korupcijā, darījumos, kas apmierina šauru grupu inte-
reses. Jaunizveidotās valdības koalīcijas gadījumā agrākā aug-
stāko varas ešelonu pretimnākšana vairs nav gaidāma. Tāpēc 
savas ietekmes straujo zaudēšanu Lembergs jau pats publis-
ki ir sācis skaitīt stundās un minūtēs. Tas arī izskaidro, kāpēc 
tikko tapusī valdība tiek gānīta, kāpēc Ventspils autoritārajam 
vietvaldim tā ir slikta un neprofesionāla. Politiskā kultūra gan 
prasītu dot 100 dienas laika, lai valdība darbā ieskrietos.

Toleranci pret valdību jau nevar prasīt, ja gaidāms, ka 
tā veiks pašvaldību reformu, ķeras pie atsevišķu pašval-
dību atlaišanas. Turklāt Rīgas piemērs rāda, ka valdība 
nemaz nevar to ar vienu rāvienu atlaist. Vai varam sagai-
dīt, ka jaunās valdības prasību ietekmē esošā pārvaldība 
Ventspilī uzlabojas? 

Lembergs pats ir uzsācis runas par Ventspils domes atlai-
šanu. Tātad viņš apliecina, ka neko mainīt nespēj un citā-
di strādāt nevēlas. Ir īsts stagnācijas paraugs. Ja pēdējos 30 
gadus Ventspilī valdījis autoritārs Lemberga personības kults, 
politiskās kultūras nav bijis, tad tagad sagaidīt kādas straujas 
pārmaiņas ir neiespējami. Tikai aktuālās demokrātiskās pār-
valdes prasības darīs savu. 

Tātad jūs domājat, ka valdība Ventspils pilsētas domi 
atlaidīs?

Es to jau uzsvēru 2017. gada priekšvēlēšanu laikā, atbildot 
uz žurnālista Jāņa Dombura jautājumiem. Tas toreiz ārkārtīgi 
saniknoja Lembergu. Viņš pat sūdzējās drošības iestādēm, un 
man bija jāiet skaidrot, kā esmu savu prognozi domājis. Taču, 
kas attiecas uz pašreiz notiekošo, tad jāsaka, ka es gan nebū-
tu tik optimistisks, kā Lembergs savos vērtējumos. Šī gada 25. 
janvāra iknedēļas preses konferencē viņš klāstīja, ka Ventspils 
pašreizējai pašvaldībai palikušas vairs tikai dažas nedēļas. Ja 
to laikā netikšot atlaista Ventspils dome, tad viņš no politikas 
neko nesaprotot.

Kopš tā laika divas 
nedēļas ir pagāju-
šas, taču runas par 
Ventspils domes 
atlaišanu nemaz nav 
pat sākušās? Kāpēc 
Lembergs tik provo-
cējoši uzvedas?

Tāpēc, ka viņš vēlas 
radīt priekšstatu, ka ir 
jaunās valdības izvē-
lēts moceklis. Ne velti 
sācis publiski skaid-
rot, kas ir padomju 
nomenklatūra. Tāpēc 
asi kritizē tieslietu 
ministra Jāņa Bordāna 
ieteikumu liegt valsts 
pārvaldes institūci-
ju vadītāju amatā 
būt ilgāk nekā des-
mit gadus, jo šis regu-
lējums tiekot vērsts 
tikai un vienīgi pret 
Aivaru Lembergu. 

Vai tas ir labs aizliegums?  
Es domāju, ka tik vienkāršoti šāda nozīmīgu reforma netiks 

pieņemta. Taču tas, ka nedemokrātiskas un autoritāras varas 
tendences, prettiesiskas un koruptīvas darbības valsts pār-
valdē ir jānovērš, ir skaidrs. Uz to gadiem norāda Latvijas 
starptautiskie sadarbības partneri. Arī tāpēc nepieciešamība 
pēc sabiedrībai uzticamas, labi pārvaldītas, taisnīgas valsts 
ir aktuāla politika, kas jāpieņem valsts un pašvaldību vadībā 
strādājošiem. Protams, ka konkrētā amatā pavadītais laiks var 
būt tikai kā viens no papildu kritērijiem, vērtējot tās vai citas 
amatpersonas piemērotību. Ja amatpersona neatbilst savam 
amatam, tad ir jābūt valstsgribai tiesiski to pierādīt, nevis 
jāgaida desmit gadi, lai no amata atbrīvotu nedemokrātisku, 
korumpētu vadītāju.  

Tad jūs gribat teikt, ka jums, Ventspils pilsētas domes 
mazākuma deputātiem Ģirtam Valdim Kristovskim, 
Dacei Kornai, Aivim Landmanim un Ivaram Landmanim, 
ir pietiekami daudz pierādījumi par Ventspils pilsētas 
domes vadības nesaimnieciskumu un pārkāpumiem, 
un jūs esat izvēlējušies citu ceļu nekā tieslietu ministrs 
Bordāns? 

Jā. Mēs balstām savu politiku uz pierādījumiem, nevis ter-
miņa ierobežojumiem. Mums par šāda risinājuma pamatotī-
bu nav šaubu. Ventspils pilsētas dome ir atlaižama tikai tie-
siskā ceļā. Tikai un vienīgi pierādot labas pārvaldības trūku-
mu, Satversmes un likumu, normatīvo aktu pārkāpumus, arī 
mazākuma deputātu darbības kavēšanu. Steiga šeit nepa-
līdz. Taču ja Lembergs uzskata, ka dome ir jāatlaiž jau tuvā-
ko nedēļu laikā, tad lai negaida, kamēr tas notiek saskaņā 
ar likumā noteiktām procedūrām. Protams, viņš pats un viņa 
vadītās partijas deputāti var labprātīgi atkāpties. Valstij un 
sabiedrībai tas nāktu par labu.

Tiešām interesants skatījums. Taču kāpēc gan ne! 
Pilsētā ir nepieciešamas pārmaiņas. Lai jūsu demokrātis-
kie un tiesiskā centieni izdodas! 
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373 505 eiro ZZS valdības 
ministriem “atlaišanas 
pabalstos”
Iepriekšējā premjera Māra Kučinska (ZZS) 
ministriem un viņu palīgiem izmak-
sās kompensācijas kopumā 373 505 
eiro apmērā. “Atlaišanas pabalsti” tiks 
Ministru kabineta locekļiem, Ministru 
prezidenta biroja un ministru konsulta-
tīvajām amatpersonām, kā arī ministriju 
parlamentārajiem sekretāriem, beidzot 
pildīt amata pienākumus.

ZZS valdība uz atvadām 
notērē 50,7 mlj. eiro
2018.gada pēdējā ceturksnī no valsts 
budžeta līdzekļiem neparedzētiem gadī-
jumiem aizejošā valdība dažādiem pasā-
kumiem piešķīra 50,7 mlj. eiro. Visvairāk 
tika piešķirti līdzekļi Satiksmes ministri-
jai, no tiem 12,74 mlj. eiro kā kompensā-
cija AS “Pasažieru vilciens” par dzelzceļa 
infrastruktūras lietošanu.

Cer budžetā atrast papildu 
51 mlj. eiro
Valsts budžeta projektā 2019. gadam fis-
kālā telpa indikatīvi ir mīnus 34 miljoni 
eiro. Līdz ar to valdībai ir jāpieņem lēmu-
mi par ieņēmumu palielināšanu vai izde-
vumu mazināšanu, lai šo iztrūkumu likvi-
dētu. Pašlaik Finanšu ministrija virza izska-
tīšanai valdībai ziņojumu par izdevumu 
pārskatīšanu, kas ļautu rast 51 mlj. eiro.

Gobzemu izmet no “KPV LV”
Partijas “KPV LV” valde nolēma izslēgt 
no savām rindām Saeimas deputātu Aldi 
Gobzemu. Viņš lēmumu nepārsūdzēs. 
A.Gobzems jau pauda, ka dibinās savu 
politisko veidojumu, kā arī vēlas “sagru-
pēt spēkus un likumīgā ceļā laika gaitā 
pārņemt varu valstī”.

Aiztur bijušo KNAB  
priekšnieku Vilnīti
Valsts policijas Ekonomisko noziegumu 
apkarošanas pārvalde aizturējusi biju-
šo Korupcijas novēršanas un apkaroša-
nas biroja priekšnieku Normundu Vilnīti. 
Iemesli netiek atklāti. N.Vilnītis ir īpaš-
nieks diviem uzņēmumiem, no kuriem 
viens sniedz detektīvpakalpojumus.

Pašvaldībām pašām jākopj 
pludmales
Dabas aizsardzības pārvalde ir gatava 
arī turpmāk apsaimniekot tās pārziņā 
esošās pludmales Rīgas jūras līcī un pie 
Baltijas jūras, taču par piekrastes zonām, 
kas atrodas ārpus īpaši aizsargājamām 
dabas teritorijām, tāpat kā līdz šim būs 
jārūpējas sešām pašvaldībām.

Novadu reformas sagatavo-
šanai 0,8 mlj. eiro
Administratīvi teritoriālās reformas saga-
tavošanai šogad būs nepieciešami 0,5 mlj. 
eiro, nākamgad – vēl vismaz 300 tūkst. 
eiro, aplēsusi Vides aizsardzības un reģio-
nālās attīstības ministrija. No tiem 800 
tūkst. eiro vajadzīgi reformas skaidrošanai 
reģionos, tostarp informatīvai kampaņai, 
ka arī pētījumiem. Cik izmaksās pati refor-
ma, to VARAM vēl tikai aprēķinās.

Remigrācijas projekts dzim-
tenē atved 399 cilvēkus
Vides aizsardzības un reģionālās attīstī-
bas ministrijas pērn sāktais remigrāci-
jas projekts palīdzējis atgriezties Latvijā 
399 cilvēkiem. Kopumā 9 mēnešu laikā 
koordinatori sagatavoja 1813 piedāvāju-
mus 831 ģimenei par atgriešanās iespē-
jām Latvijā.

Natālijai Boļšakovai tuvāk iepazīta arī  balt-
krievu kultūru un tradīcijas. “Šī sadarbība ar 
baltkrievu kultūras biedrībām ļāvusi saprast, 
cik daudz mums patiesībā ir kopīga, kaut 
arī vēsturiski piederam pie atšķirīgām tautu 
grupām,” teic Līva Landmane un atceras, kā  
2017.gadā kopā ar biedrības “Spadčina” krāš-
ņāko vizītkarti, baltkrievu dziesmu ansambli 
“Žuravinka” viesojusies Baltkrievijas pilsētā 
Grodņā, kurā ansamblis iepriecināja festivā-
la apmeklētājus un saņēma milzīgas skatī-
tāju ovācijas. 

“Atsauksmes bija izcilas – “Žuravinkas” 
atraktīvais kolektīvs ar vadītāju Anželu 
Zraičenko galvgalī daudzbalsīgos dziedāju-
mos “izgrieza pogas” vietējiem kolektīviem, 
par ko bijām neizsakāmi priecīgi un lepni. 
Spilgtā atmiņā palicis kaimiņu sirsnīgums 
– ikkatrā koncertēšanas vai vietējo objektu 
apskates vietā tikām mīļi sagaidīti ar gardu 
sālsmaizi, dziesmām, izsmeļošiem stāstīju-
miem, tautas kulturālā mantojuma mate-
riāliem, kas man šķita sevišķi aizraujoši. Kā 
atklājās, tautisko dvieļu darināšana, tautisko 
rakstu, jostu, segu aušanas maniere latvie-
šiem un baltkrieviem ir pārsteidzoši līdzīga. 
Krāsu un rakstu salikums ir praktiski iden-
tisks. Neatšķiras arī vēsturiski saglabājušies 
darba rīki – tie ir identiski tiem, kādus varam 
aplūkot mūsu brīvdabas muzejos. Tāpat tra-
dicionāli skumjās cilvēka apbedīšanas rei-
zēs, baltie krusti un bārkstainie dvieļi ir pār-
steidzoši līdzīgi latviešu tradicionālo rituālu 
atribūtikai. Tas vedina domāt, ka arī vēs-
turiski mūsu tautām ir veidojusies vienota 
izpratne par dabas skaistumu, darba tikumu, 
cieņu un mīlestību pret savu tuvāko,” saka 
Līva Landmane.

Vasaras pašā viducī jau 15. gadu pēc kār-
tas biedrība “Spadčina” Ventspilī organizēs 
un atzīmēs tradicionālās Baltkrievu kultūras 
dienas “No Līgo līdz Kupalai”. 

Līva Landmane uzsver, ka tas arvien ir ļoti 
krāšņs, notikumiem un viesiem bagāts vai-
rāku dienu pasākums, kurā ventspilniekiem 

Ventspils Baltkrievu biedrībai 20! Apsveicam!

“Žuravinkas” atraktīvais kolektīvs biedrības 20 gadu jubilejas svinībās.

Viesojoties Baltkrievijas pilsētā Grodņā 2017. gadā.

Tautisko dvieļu darināšana, 
tautisko rakstu, jostu, segu 
aušanas maniere latviešiem 
un baltkrieviem ir pārstei
dzoši līdzīga.

Vēsturiski saglabājušies baltkrievu darba rīki  ir identiski tiem, kādus varam aplūkot mūsu 
brīvdabas muzejos.

ir nepastarpināta iespēja izbaudīt un iepa-
zīstināt jaunāko paaudzi ar baltkrievu tautas 
kultūras mantojumu, kā arī kavēties atmiņās 
par savu vēsturisko dzimteni tiem, kas Latvijā 
ieradušies dažādu karu vēju dzīti. Viņa stāsta, 
ka šogad tas būs jubilejas pasākums, kurā pie-
dalīsies vairāk kā 70 dažādu tautas mākslinie-
ku – dejotāji, dziedātāji, amatnieki, tādēļ visi 
laipni gaidīti svinēt šos svētkus no 5.-7. jūli-
jam Ventspilī. “Ļoti priecājamies, ka Ventspilī 
tiek uzturēta baltkrievu kultūras dzīve un ka 
AS “Baltijas Ekspresis” ir iespēja piedalīties un 
pateikties baltkrievu cilvēkiem par viņu veiku-
mu un neizmērojamo sirds siltumu!” 



Nr.  5 (97)  2019.  gada 8.  februār is Aktuāli  /  5

Braslam “hat-trick”, 
“VENTA 2002” uzvar līderus

Svarīgu uzvaru cīņā par 1. vietu 
Junioru attīstības hokeja līgas čempionā-
ta kopvērtējumā svinēja “VENTA 2002”, 
kas savās mājās ar 6:4 pārspēja līde-
rus Daugavpils “Dinaburga”. “Hat-trick” 
guva un reizi piespēlēja Ralfs Brasls. 
Kopvērtējumā “VENTA 2002” atpaliek no 
“Dinaburgas” par 4 punktiem.

Suharevam rekords
Jaunu Latvijas rekordu svara kategori-

jā līdz 89 kg sasniedzis Ritvars Suharevs. 
Svarcēlājs sacensībās Vācijā raušanā 
pacēla 150 kg, bet grūšanā sasniedza 
rekordu – 195 kg. Summā 345 kg ir 
pašam piederoša rekorda atkārtojums.

Ventspilniece Eiropas 
jaunatnes ziemas olimpiādē

Eiropas Jaunatnes ziemas Olimpiādē 
Serbijā startē 19 jaunie Latvijas sportisti. 
Viņu vidū ir pārstāvēta arī Ventspils pil-
sēta – sporta skolas “Spars” šorttrekiste 
Anna Jansone.

Uzvaru sērija pagarinās  
līdz 19

Jau 19. uzvaru pēc kārtas Latvijas – 
Igaunijas vienotās basketbola līgas spē-
lēs svinēja BK “Ventspils”, kas savā lau-
kumā pārliecinoši ar 99:79 apspēlēja 
Ogres klubu.

Kapitulē līderiem
VK “Ventspils” volejbolisti ar 

0-3 (22:25, 14:25, 23:25) zaudēja 
"Vecumniekiem" Latvijas Nacionālās 
1.līgas mačā. Pēc šis uzvaras 
"Vecumnieki" ar 25 punktiem vēl vai-
rāk attālinājās no konkurentiem, otrie 
ar 20 punktiem ir VK “Ventspils”.

Treniņnometni noslēdz  
ar zaudējumu

FK “Ventspils” ar zaudējumu noslē-
dza divu nedēļu treniņnometni Spānijā, 
pēdējā pārbaudes spēlē ar 1:4 zaudējot 
Austrijas klubam “LASK”. Piecās spēlēs 
1 uzvara, 1 neizšķirts un 3 zaudējumi.

Grīva uzvar Čehijā
Starptautiskajās sacensībās Čehijā 

uzvaru ar 6,26 m tālu lēcienu svinēja 
tāllēcēja Māra Grīva.

Licence kabatā
Visas deviņas komandas, kuras bija 

pieteiktas dalībai Latvijas čempionā-
tā virslīgā, saņēmušas Latvijas Futbola 
federācijas (LFF) licences. Kopā ar 
FK “Ventspils” spēlēs “Riga FC”, RFS, 
“Liepāja”, “Spartaks”, FK “Jelgava”, 
“Metta/LU”, “Valmiera Glass/ViA” un 
“Daugavpils/Progress”.

VeA uzveic Liepāju  
un tuvojas līderiem

Ventspils Augstskolas (VeA) futzālis-
ti izcīnījuši pārliecinošu uzvaru Latvijas 
čempionāta 1. līgas spēlē, savā lau-
kumā ar 9:3 apspēlējot “TFK Liepāja/
Ekovalis”. Pa diviem vārtiem vents-
pilnieku labā guva Aleksejs Soleičuks, 
Aleksandrs Novožilovs un Artūrs Soņevs. 
Kopvērtējumā VeA ir 12 punkti un 5. 
vieta, no 2. vietas atpaliekot par 4 
punktiem.

SPORTA ZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

uz 2018./2019. sezonas  
LHF čempionātu spēlēm

       Junioru Attīstības Hokeja Līga

SVĒTDIEN 10. februārī

plkst. 17.30

HK Venta 2002 –  
HS Rīga 2002 

Latvijas bērnu un jauniešu  
čempionāts

SESTDIEN 9. februārī

plkst. 15.45

U-17 komandu spēle

HK Venta 2002 – DLSS

SVĒTDIEN 10. februārī

plkst. 13.45

U-11 komandu spēle

HK Venta 2002 – 
Brocēnu NBJSS 09

plkst. 15.30

U-15 komandu spēle

HK Venta 2002 / 
Tukums – DLSS

Ziemā ķibele var notikt uz līdzenas 
vietas, jo īpaši, ja zem kājām pagadījies 
slidenāks ceļš. "Ventspilnieks.lv" skaidro, 
kādas nepatikšanas visbiežāk mēdz no-
tikt ar cilvēkiem ziemā un kas jāzina, lai 
palīdzētu kādam nelaimē nonākušam.

Laikraksts "Ventspilnieks.lv" nesen 
(01.02.2019)  stāstīja par Normundu Ka-
diķi, kurš mūsu pilsētā praktizē pēc pa-
saulē plaši pazīstamās ķīniešu metodes 
Faluņ Dafa, kas ietver sevis pilnveidoša-
nu un vingrojumus. Līdzīgi savu veselību 
nostiprina un garīgi pilnveidojas miljoni 
cilvēku vismaz 100 pasaules valstīs. 

Ventspilniekus aicina aizstāvēt 
Ķīnā vajātos

C 
itāda situācija ir šīs metodes dzim-
tenē Ķīnā. Tur pēc bijušā Ķīnas 
komunistiskās partijas ģenerālsek-
retāra Dzjan Dzemiņa iniciatīvas 
notiek Faluņ Dafa metodes prakti-

zētāju un aktīvistu vajāšanas, miermīlīgajā 
masveida kustībā saskatot draudus pastā-
vošajai varai. 

Simtiem tūkstošu cilvēku, kas šai valstī 
nodarbojas ar Faluņ Dafa mediatīvo praksi, 
jau divdesmit gadu tiek nelikumīgi apcieti-
nāti, spīdzināti un nogalināti, viņus ar varu 
padara par dzīvo orgānu donoriem. Lai gan 

represijas nav mitējušās, kopš 2015. gada 
vismaz 200 tūkstošu cietušo Faluņ Dafa prak-
tizētāju ir uzdrošinājušies iesniegt pieteiku-
mus prokuratūrā un tiesā, pieprasot sākt šo 
nelikumību izmeklēšanu. 

Pasaules cilvēktiesību  aizsardzības orga-
nizācijas notiekošo uzskata ne vien par Ķīnas 
Tautas republikas (ĶTR) konstitūcijas, ĶTR un 
starptautisko krimināltiesību pārkāpumu, bet  
kvalificē to  kā genocīdu un noziegumu pret 
cilvēci. 

Labas gribas cilvēki visā pasaulē cēlušies to 
ĶTR iedzīvotāju aizstāvībai, kas tiek vajāti par 

pievienošanos vai simpatizēšanu Faluņ Dafa. 
Arī Latvijas ļaudis tiek aicināti parakstīt ĶTR 
Augstākajai prokuratūrai un Augstākajai tie-
sai adresētu petīciju, kurā pieprasīts sākt šo 
nelikumību izmeklēšanu. 

Ventspilī Faluņ Dafa aktīvistu organizēti 
atbalsta pasākumi un parakstu vākšana notiks 
13. un 23. februārī pilsētas centrā, Kuldīgas 
ielā 36, no plkst. 11.00 līdz 13.00. 

Ziemas “epidēmija” – sasitumi 
un traumas

Nopietnas traumas mēdz 
gūt arī bērni, vizinoties ar 
ragaviņām no kalniņa. Īpaši 
bieži tas notiek, ja kamani-
ņu ceļā ir kāds, pat ne pārāk 
augsts tramplīns, kad kama-
niņas izmet braucēju laukā. 

GALVAS TRAUMA
Ar šīm traumām jābūt 

īpaši uzmanīgiem, jo galvai 
atsitoties pret cietu priekš-
metu, var notikt gan gal-
vaskausa kaulu, gan sma-
dzeņu bojājums. Par kaulu 
struktūru lūzumu jādomā, 
ja, uzmanīgi galvu iztaus-
tot, tiek sataustīts neraksturīgs izvirzījums 
vai, gluži otrādi, kāda kaula fragmenta padzi-
ļinājums. Aptaustot galvu, nekādā gadījumā 
nedrīkst tai stipri uzspiest, jo tā, izkustinot 
iespējamo atlūzu, cietušajam var nodarīt vēl 
lielāku kaitējumu.

Raksturīga galvas smadzeņu satricināju-
ma pazīme ir īslaicīgs samaņas zudums tūlīt 
pēc traumas guvuma, slikta dūša, vemšana. 
Ja galvas smadzenes bojātas spēcīgāk, var 
būt acu skatiena fiksācijas traucējumi, ātras 
acu ābolu kustības uz vienu un otru pusi, jutī-
guma zudums ekstremitātēs. Ļoti nopietni 
simptomi ir asiņaini izdalījumi no deguna vai 
ausīm – tas var liecināt arī par galvas pamat-
nes lūzumu.

KRŪŠKURVJA BOJĀJUMS
Visbiežāk mēdz notikt ribu lūzums, taču 

nedrīkst aizmirst, ka, iespējams, bojāta arī 
plauša. Šīs traumas gadījumā cietušais jūt 
intensīvas sāpes lūzuma apvidū, kas elpo-
jot un klepojot pastiprinās. Raksturīga ribas 
lūzuma pazīme ir sāpju pastiprināšanās lūzu-
ma zonā, ja ar rokām uzspiež krūškurvim. 
Jāatceras arī, ka lauztā riba var traumēt plau-
šu un krūškurvī esošos nervus un asinsvadus.

KĀJU UN ROKU TRAUMAS
Tēlaini izsakoties, ekstremitātes ir samē-

rā garu cauruļveida kaulu veidojums, kuru 
savienojuma vietas ir locītavas. Lūzuma gal-
venā pazīme ir stipras sāpes un ekstremi-
tātes funkciju traucējums. Parasti bojāju-
ma vietā strauji veidojas audu uztūkums, 
rodas zemādas asinsizplūdumi. Uz lūzumu 
vai mežģījumu norāda arī izteikta ekstremi-
tātes deformācija, tai neraksturīgais stāvok-

lis un sāpju pastiprināšanās, mēģinot izda-
rīt kustību. 

PIRMĀ PALĪDZĪBA
Pats galvenais ir saglabāt vēsu prātu, jo, 

pārāk dedzīgi metoties palīdzēt, cietuša-
jam var nodarīt vēl lielāku kaitējumu. Ja 
nav nepieciešamo pamatzināšanu palīdzības 
sniegšanā, labāk nedarīt neko, nemākulīgas 
manipulācijas jau tā smago stāvokli cietuša-
jam var tikai pasliktināt.

Pirmām kārtām cilvēkam, kas guvis trau-
mu, jānodrošina absolūts miers. Krūškurvja 
vai plecu joslas traumas gadījumā cietušais 
var sēdēt, bet galvas vai apakšējo ekstremi-
tāšu traumas gadījumā viņu labāk novietot 
guļus stāvoklī. Jebkurā gadījuma, lai cik nosa-
cīti labi justos cietušais, ja ir kaut niecīgākās 
aizdomas, ka trauma varētu būt nopietna, 
jāsauc ātrā medicīniskā palīdzība vai cietušais 
jānogādā traumpunktā. Īpaši mānīgas mēdz 
būt galvas traumas, jo nereti galvas smadze-
ņu bojājuma gadījumā cietušais iesākumā 
var justies nosacīti apmierinoši. 

Ekstremitāšu lūzuma gadījumos, pirms cil-
vēku nogādā medicīnas iestādē, traumē-
tā vieta jānofiksē ar šinu. Tas nepieciešams 
tālab, lai transportēšanas laikā nenotiktu 
kaulu atlūzu nobīde. Arī locītavas mežģījuma 
gadījumā tai jānodrošina nekustīgums.

Ja pēc traumas jūtamas sāpes, taču citā-
di šķiet, ka viss ir kārtībā, tik un tā nepiecie-
šams vērsties pie ārsta – nereti lūzumu, plīsu-
mu un mežģījumu bez rentgena nemaz nav 
iespējams konstatēt. Labāk ziedot pāris stun-
du un apmeklēt traumpunktu, nekā vēlāk 
zaudēt daudz vairāk laika un pukoties uz sevi 
par novēlotu ārstēšanos. 

V 
isvairāk no ziemas traumām cieš 
gados veci cilvēki. Pirmkārt, tas 
notiek tādēļ, ka viņiem uzma-
nība pret apkārtējo situāciju ir 
vājāka, otrkārt senioru vecu-

ma ļaudīm kauli, locītavas un saites zau-
dējušas kādreizējo elastību un ir vieglāk 
traumējamas. 

Samērā bieži traumu cēlonis ir arī ziemas 
sporta veidi: slidošana, slēpošana u.c. Visiem, 
kas nolēmuši pirmo reizi izbaudīt šos priekus, 
jāatceras, ka viegli un skaisti viss izskatās 
tikai no malas. Iemaņas jāsāk apgūt pama-
zām, speciālā ekipējumā un, vēlams, piere-
dzējuša instruktora vadībā.
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 turpinājums no 1. lpp.

vismazākie “orfiņi”, kuriem knapi  deviņi mēneši, bet arī viņu 
mammas un  vecmāmiņas! Un vēlāk nāk sapratne, ka arī klu-
sums ir mūzika, jo tad atveras visbrīnumainākais instruments 
– iztēle un fantāzija,” Rebeka ir ne vien apskaužami emocio-
nāla, bet arī gana drosmīga, radoša un atraktīva, lai viņus šai 
brīnumu pasaulē ievadītu un pavadītu. 

AR PIEREDZES UN ZINĀŠANU BAGĀŽU
Ja gribam būt precīzi, tā – pirms deviņiem gadiem – bijusi 

viņas atgriešanās Ventspilī, tagad jau  pastāvīgai dzīvošanai. 
Tāpēc, ka pirmā iepazīšanās ar piejūras pilsētu Talsu meite-
nei notikusi krietni agrāk, iestājoties šejienes Mūzikas kole-
džā, pabeidzot tajā flautas klasi un iegūstot arī pūtēju orķes-
tra diriģentes diplomu. Sekmes Rebekai bijušas pietiekami 
labas, lai jau 4. kursā sava instrumenta spēli sāktu mācīt 
Ugāles mūzikas skolas audzēkņiem, un šī sadarbība turpinā-
jusies divpadsmit gadu. Pirmajai darba un mācību pieredzei 
sekojis intensīvs un ražīgs turpinājums, jo Ventspilī viņa pār-
radusies ar milzīgu, sievišķīgi trauslajos plecos paceltu dzīves 
pieredzes un zināšanu bagāžu, kas vēlāk nemitīgi papildināta. 
Tanī skaitā ar Liepājas pedagoģiskajā augstskolā iegūtu sko-
las koru diriģenta bakalaura grādu, Rīgas Stradiņa universitā-
tē mūzikas terapijā apgūtām zināšanām, muzicēšanas praksi  
Talsu pūtēju orķestrī un nodarbību vadīšanu pēc "Orff" meto-
des Talsu bērnudārzā “Pīlādzītis”. To visu paspējot līdztekus 
rūpēm par ģimeni, dēla un meitas muzikālu un citādu audzi-
nāšanu, uzturot kontaktus ar vecākiem, māsu un trim jaunā-
kajiem brāļiem. Viņi visi jau savā dzīvē, bet joprojām tikpat 
tuvi kā bērnībā, kad neiztrūkstoši bijuši ne vien kopīgi darbi 
un nedarbi, bet arī muzicēšana. Un jau desmit gadu katru 
piektdienu braucot uz Rīgu, lai savu "Orff" pieredzi atdotu 
citiem šīs metodes entuziastiem. 

NO TALANTU DZIRKSTĪM IEKVĒLINĀTI
“Par to, ka aizgājām mūzikā, vislielākā pateicība vecākiem, 

it īpaši mammai. Paši būdami bez muzikālās izglītības, viņi 
prata novērtēt skaņdarbu skaistumu  un nežēloja ne laiku, ne 
pieticīgos līdzekļus, lai nenodziestu mūsos pamanītās muzi-
kālo talantu dzirkstis,” Rebeka vērtē, ka vēlāk bērni kā  oglī-
tes ugunskurā jau iekvēlinājuši cits citu, gandrīz visiem pabei-
dzot mūzikas skolas un katram iemācoties spēlēt vismaz 
vienu mūzikas instrumentu. 

“Visspilgtāk līdz šim ir uzmirdzējis trombonista izglītību 
ieguvušais estrādes dziedātājs  Intars, ar viņu Ventspilī mācī-
jāmies vienā kursā. Estrādē tagad viņam seko arī jaunākais 
brālis Lauris, taču karjeras dēļ mūsu vidū greizsirdība nepa-
stāv, jo katrs cenšamies iet savu ceļu. Manējais laikam būs 
pēdējā laikā iestaigātais – bērnu apmācība mūzikai pēc "Orff" 
metodes un Dr. Klauna misija medicīnā,” Rebeka cer, ka abi 
sirdsdarbiņi būs mūža garumā. Ar piebildi,  ka tos var turpi-
nāt, “kamēr nekļūsti īgņa”, bet tas viņai pārredzamā nākot-
nē nedraudot.                            

VĀRDS AR MAGNĒTIŅU
Vecāku doto biblisko vārdu Rebeka, kas tulkojams kā sie-

višķās enerģijas “piesaistītāja” sinonīms, viņa līdz šim, šķiet, 
attaisno  pilnībā. Pati viņa to vērtē neuzspēlētā pieticībā, 
skaidrojot, ka necenšas nevienu un nekādā nolūkā ”piesaistīt 
vai sasaistīt”, parasti vajadzīgajā vietā un laikā pie viņas kā 
magnētiņa vienkārši “pieslīd” gan talantīgi bērni, gan labes-
tīgi un gudri cilvēki, no kuriem var daudz mācīties. 

 “Pie tādiem kā pirmo pieskaitu savu mammu Ēriku. No 
viņas manī laikam pārceļojis aktivitātes gēns. Tikai pašai izej-
ot lielajā dzīvē, spēju novērtēt, kādu uzņēmību un enerģiju 
no viņas ir prasījusi piecu bērnu aprūpēšana un skološana, 
reizumis fiziski smagi strādājot pat trijās darba vietās vien-
laicīgi. Turklāt viņa, tāpat kā tēvs Imants,  Lielsalu kūdras 

purva mehanizators, to neuzskatīja par uzu-
purēšanos, bet dzīves dabīgu un loģisku kār-
tību. Tagad, kad no ģimenes ligzdas esam 
prom, mamma atvērusi veikaliņu – kafejnīcu 
Talsos un cenšas ar tādu pat sirsnību kā agrāk 
bērnus aprūpēt savus klientus. Tur vienmēr 
varam dabūt mūsu ģimenē iecienītās medus 
kūkas un labu kafiju Busuļu gaumē, bet gal-
venais – uzlādēties ar mammas ceļavārdiem: 
ja ko dari, tad kārtīgi, lai pašai un citiem 
prieks! 

AR “PĪLĀDZĪŠA” PIEREDZI
Turpat Talsos, strādājot par muzikālo audzi-

nātāju bērnudārzā “Pīlādzītis”, Rebekai kolē-
ģes Baibas Brices personā laimējies sastapt 
cilvēku, kas bērnu apmācībā sākusi strādāt 
pēc tolaik vēl neierastās "Orff" metodes, 
nemitīgi un radoši to lokalizējot, pilnveidojot 
un ar laiku apkopojot desmit grāmatās, kas 
adresētas mūzikas pedagogiem.

“Satikt Baibu bija milzīga cilvēciska un pro-
fesionāla veiksme. Abas aizrautīgi centāmies 
šo metodi pielietot, radoši eksperimentējot “Pīlādzītī” un 
braucot uz apmācību Rīgā, kur bija izveidojusies un arī tagad 
darbojas "Orff" mūzikas studija. Joprojām to apmeklēju, jo 
apmācību programma nemitīgi pilnveidojas. Diemžēl,  valsts 
oficiālajā izglītības sistēmā tā nav iekļauta. Bet, manuprāt, 
tas ir tikai laika jautājums, jo daudzos bērnu dārzos un pat 
mūzikas skolās jau pielieto no "Orff" sistēmas aizgūtus bērnu 
ieinteresēšanas paņēmienus,” Rebeka nebaidās, ka tuvāka-
jā nākotnē tas varētu radīt konkurenci viņas privātajai mūzi-
kas grupai. 

PIE ORFF AR NEPRĀTĪGU RADOŠUMU
“Šī metode ir kā neizsmeļama aka, tā liek būt neprātīgi 

radošam un vienmēr “turēties formā”. Tanī skaitā arī fizis-
kā nozīmē, tāpēc regulāri apmeklēju vingrošanas nodarbī-
bas, slēpoju vai izskrienos, lai mūzikas studijā piecas stundas 
dienā varētu darboties līdzi nenogurdināmajiem audzēkņiem. 

Kad klāt zogas nogurums, atceros ķīniešu filozofa un sko-
lotāja Konfucija teikto: "izvēlieties mīlamu darbu un jums 
nekad dzīvē nebūs jāstrādā”! Man prieks, ka šinī nozīmē 
esmu stabila “nestrādātāja”, jo darbu izbaudu kā radošu pro-
cesu un jūtu, ka arī bērniem zināšanu apguve sagādā acīm 
redzamu patiku. Viedais Konfucijs pirms mūsu ēras, protams, 
nevarēja zināt, ka mūsdienās arī  sirdsdarbs no tā veicēja 
prasa nemitīgu un smagu pašpilnveidošanos. Par laimi, arī 
to es daru ar prieku,” Rebeka neslēpj, ka studijas dibināšana 
bijusi gana skarba, jo grūti nācies sameklēt nodarbībām pie-
mērotas telpas, vajadzējis pirkt dārgus mūzikas instrumentus 
un gādāt par atbilstošu aprīkojumu. 

“Bet vienlaikus Ventspilī satiku tik daudz gaišu un labes-
tīgu cilvēku, kas man tajā palīdzēja! Un šī bagātība ap mani 
ir joprojām, papildinoties ar jauniem draugiem, radošām 
kolēģēm un atsaucīgiem audzēkņu vecākiem,” "Orff" meto-
des ieviesēja un bagātinātāja  ar prieku pamanījusi, ka viņas 
pirmo gadu  muzikālais sējums jau dzen asnus nopietnākās 
mācību iestādēs.

“Bet tas varbūt pat nav galvenais. Ir taču zinošu cilvēku 
ieteikumi bērnībā mūziku mācīties pat tiem, kas šai ziņā ar 
talantu nav apveltīti vai ir raksturā noslēgti.  Jo pat tikai mūzi-
kas pamatus apguvušais pēc tam labāk iekļaujas sabiedrī-
bā, darba vidē un ģimenē. Kāds cilvēku psihes pētnieks pat 
izteicis ierosinājumu atbrīvot no cietuma noziedzniekus, kuri 
ieslodzījuma laikā būtu iemācījušies ne vien tehniski perfek-
ti, bet arī izjusti nospēlēt kādu Šopēna klavierkoncertu. Tas 
nozīmētu, ka cilvēks ir labojies, jo ar ļaunām domām galvā 
to nav iespējams izdarīt, uzreiz būtu jūtams, ka skaņdarbam 

klāt nav ne sirds, ne 
dvēseles,” šo atkāpi 
Rebeka izdara, pār-
ejot pie stāstījuma 
par Dr. Klauna darbu 
vietējā slimnīcā. 

ĀRĀ NO SĀPJU 
CIETUMA

“Tikai vienkāršotā 
skatījumā tās šķiet 
nesalīdzināmas lie-
tas. Jo arī sāpes cil-
vēku tur nebrīvē, viņš 
kopā ar tām ir ieslēgts savā ķermenī un grib tikt no vājuma 
atbrīvots. Īpaši smagi, it kā pamesti sāpju saplosīšanai tādā 
situācijā jūtas bērni, pat ja viņus aprūpē mediķi un  mīlo-
ši vecāki. Kad izlasīju, ka var pieteikties apmācībai par Dr. 
Klaunu, uzreiz sapratu, ka tas mani uzrunā,” Rebeka par to 
aizdomājusies, kā pretmetus atceroties savu saulaino bērnī-
bu, Talsu “Pīlādzītī” vēroto radošumu un tā saucamajā Talsu 
traģēdijā pirms daudziem gadiem cietušo jaunāko brālīti. 

“No malas varbūt to grūti  saprast, bet es jūtu dvēselisku 
aicinājumu būt tuvumā cilvēkiem, kas cieš sāpes. Nevis lai 
viņus klauniski jautrinātu, jo tas slimnīcas situācijā  neiederas. 
Arī nevis lai palīdzētu medicīniskā nozīmē, bet ar savu klāt-
būtni kaut uz brīdi novērst viņu domas no slimības, iedrošinā-
tu tai pretoties un mudinātu noticēt, ka sāpes var atkāpties,” 
Rebeka stāsta, ka iemaņas standartkontaktiem ar slimajiem 
apgūtas speciālajos Dr. Klaunu kursos, kur viņa nokļuvusi pēc 
pamatīgas pretendentu atlases. Taču dzīvē viss izrādījies stip-
ri savādāk, jo katrā  sarunā ar slimnieku jāatrod individuāla 
pieeja, jābūt gatavam saņemt no viņa gan pateicīgu smaidu, 
gan vēsumu un pat rupjību. 

DEJA MŪŽA VAKARAM
“Ir izaicinājums uzņemt to nevis kā atraidījumu, bet kā 

slimības blakus efektu, un pacensties saprast, kāpēc bērns 
tā dara. Reizēm vajag kopīgi paklusēt, varbūt vienam otru 
ar žestiem pakariķēt. Pastāstīt gadījumu iz dzīves vai pasa-
ku, pat ja šķiet, ka slimnieciņš to neklausās. Un cerēt, ka jau 
promejot viņš man uzprasīs – bet ar ko tad tas stāsts bei-
dzās... Un saruna turpināsies, jo Dr. Klauns nekad nesaka “nē”  
– viņam vienmēr ir laiks parunāt, padziedāt, arī turpat palātā 
parotaļāties, ja īstais dakteris atļāvis kustēties,” Rebeka atce-
ras gadījumu, kad bezcerīgs mazais pacients izteicis vēlēša-
nos paspēlēt uz bungām – tāds, acīmredzot, bijis viņa aktīvās 
dzīvītes sapnis.  

“Mēs to izdarījām. Aizvedām puisīti uz mūzikas skolu, kur 
viņš pēc sirds patikas ar visu atlikušo spēciņu  varēja izrībinā-
ties, kaut gan mums grūti bija noslēpt asaras – tā taču pēdē-
jā reize...”Rebekas balsī arī  tagad iedrebas emocijas, un viņa 
atceras kādu sveša mūža vakara saules apmirdzētu notikumu. 

“Dr. Klauns ar ārsta atļauju drīkst un apmeklē arī pieaugu-
šos, ja viņi neiebilst. Tā es nokļuvu pie kāda sieviņas paliatī-
vās aprūpes nodaļā. Viņa apzinājās sev vēl atvēlēto laiku, lat-
viskā sirsnībā un tiešumā bija sagatavojusies mūžībai."

“Parunājāmies, pasmējāmies un paraudājām, pēc tam viņa 
ierosināja – padejosim. Neatceros, vai bija mūzika, vai dziedā-
jām līdzi, bet tas notika. Kad gāju prom, viņa mani apkampa: 
“Meitiņ, gribu nodzīvot vēl vienu gadu, lai atkal ar tevi varētu 
satikties...”” Rebeka uzskata, ka šādi gadījumi dod jēgu visai 
viņas tālākajai dzīvei. 

Kad viss ir mūzika

Rebeka – Dr. Klauns Dzozefīne.

Mūzika savam priekam.

Paldies, mīļais klauniņ!

Ar brāli Intaru, noraugoties mākslas dienu pasākumā Talsos.
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Atvadas 
ziemai ar 
Valentīna 
dienu
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Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

Līdz ar februāri atnācis arī Me-
teņu laiks, kad pamazām varam 
sākt atvadīties no ziemas un 
gaidīt pavasari. Meteņdiena gan 
jau ir aiz muguras – šos gadskārtu 
svētkus, kas ir viduspunkts starp 
Ziemassvētkiem un Lieldienām, 
tradicionāli svin 6. februārī. Mūs-
dienās Meteņdiena ir savienota 
ar kristīgām tradīcijām un uzreiz 
pēc Meteņiem aizsākas lielais 
gavēnis, kas ilgst līdz Lieldienām. 
Šogad Pelnu trešdiena ir 6. mar-
tā. Tātad – vēl viss priekšā!

Š 
ajās brīvdienās var sākt 
gaidīt daudz tuvāku svēt-
ku dienu – piektdienu, 
14. februāri jeb Valentīna 
dienu. Sestdien no plkst. 12 

Livonijas ordeņa pils jau trešo gadu 
būs vienīgā Latvijā, kur ziemas vidū 
sapulcējas bruņinieki no malu malām, 
viņu dāmas, senās mūzikas un dejas 
mīļotāji, kā arī viduslaiku vēstures 
zinātāji un amatu pratēji, lai 15. gs. 
noskaņās izbaudītu Sv.Valentīna die-
nas tuvošanos. Būs viduslaiku lasījumi 
gan par tā laika apģērbiem un greznī-
bas ierobežojumiem, gan par relikviju 
nozīmi. Būs “Rožu kaujas” un dažādi 
cīņu paraugdemonstrējumi, bet pāri 
visam – viduslaiku mūzika. Tas tie-
šām ir iespaidīgs pasākums, silti iesa-
kām! Savukārt sestdienas vakarā vērts 
doties uz Kultūras centru izbaudīt koru 
mūzikas koncertu. Ventspils senioru 
sieviešu koris “Ziemeļzvaigzne” sarū-
pējis plašu koncertprogrammu “Sveču 
mēnesī”, aicinot ciemos arī drau-
gu kolektīvus no Rīgas, Skrundas un 
Talsiem. 

Šogad svētku dienā – 14. februārī 
iekrīt uzreiz vairāki notikumi, no kuriem 
«Ventspilnieks.lv» iesaka apmekēt trīs. 
Mierīgāka dzīvesritma un kultūras cienī-
tājiem īstajā dienā, 14. februārī, Kultūras 
centrā par prieku notiks komponis-
ta Jāņa Lūsēna daiļradei veltīts kon-
certs. Tajā piedalīsies Ventspils jauktais 
koris “Līvzeme”, senioru sieviešu koris 
“Ziemeļzvaigzne” un Ventspils Mūzikas 
vidusskolas vokālās nodaļas audzēkņi. 
Programmā tikai J.Lūsēna solo un kora 
dziesmas, kā arī “Diatoniskā kantāte” 
ar Leonīda Breikša dzeju.

Ja romantisku vakaru pavadīt vēlaties 
enerģiskā gaisotnē ar dejām, tad ceļš 
vedīs uz “Jūras vārtiem”, jo Ventspilī 
atkal viesosies ventiņu tik ļoti iecie-
nītā “Latvian Blues Band”! Šoreiz 14. 
februāra vakarā kopā ar latviešu blūz-
meņiem uzstāsies apburošā amerikā-
ņu blūza dziedātāja Šanna Vaterstauna. 
Šarmantā dziedātāja sava siltā un sek-
sīgā balss tembra dēļ tiek saukta par 
Francijas jauno blūza primadonnu, un 
to varēsiet izbaudīt koncertā!

Ja ne viens, ne otrs neiet pie sirds, 
bet tomēr gribas kārtīgi izkustēties, 
tad jādodas plkst. 18 peldbaseina vir-
zienā, kur pulcēsies ventiņi uz tradi-
cionālo Valentīna dienas skrējienu pa 
pilsētas ielām. Pasākuma ideja ir ļoti 
vienkārša – veicināt ventspilnieku fizis-
kās aktivitātes un veselīgāku dzīves-
veidu. Atcerieties! Ātrumam un fiziska-
jām spējām nav nozīmes, jo visi kopā 
izskries sirsniņas veida kontūru pilsētā. 
Aplis gan būs pagarš – veseli 10 km! 
Dalība bez maksas. 

J āteic, ka 20. gadsimta pirmajos gados, 
kad, par spīti divējiem žņaugiem – 
vācu muižniecības (laukos) un birģerī-
bas (pilsētās), kā arī cariskās Krievijas 
uzspiestās rusifikācijas – latvieši sāka 

iztaisnot muguras un celt savas galvas arvien 
augstāk, ļoti svarīga sevis pašizpaušanās 
forma bija biedrība. Vispārzināmas ir jau 19. 
gs. otrajā pusē dibinātās Latviešu biedrības 
pilsētās, dziedāšanas biedrības laukos, kam 
jāpateicas par viena no latviešu tautas feno-
meniem – Vispārējo Dziesmu svētku – iedibi-
nāšanos. Vēl tradicionāli organizēja izglītības 
biedrības – gan pilsētās, gan laukos, dažādas 
palīdzības biedrības u.tml. Ventspilī 20. gad-
simta pirmajos gados jau pastāvēja vairākas 
biedrības (toskait Latviešu biedrība), taču to 
darbošanos krasi ierobežoja ārkārtīgi smagās 
represijas pēc 1905. gada revolūcijas. 

1908. gadā uz Ventspili pārcēlās jaunie-
celtais ev. lut. latviešu draudzes mācītājs 
Teodors Grīnbergs. Ikvienam ventspilniekam 
zināms, ka pēc Ventspilī nokalpotajiem teju 
25 gadiem viņš kļuva par Latvijas ev. lut. 
arhibīskapu, ka dibināja un ilgus gadus vadīja 
skolu, ko šodien zinām kā Ventspils ģimnāzi-
ju. Tam vēl jāpieskaita arī vērienīgais labdarī-
bas un vispārējais ventspilnieku izglītošanas 
darbs, kas veikts ar Teodora Grīnberga dibi-
nātās organizācijas – Jaunības draugu biedrī-
bas – palīdzību.

„Biedrības mērķis ir pulcināt ap sevi jaunat-
ni un audzināt to reliģiski ētiskā garā, pasar-
gājot no apkārtnes kaitīgiem iespaidiem” – tā 
bija rakstīts statūtos. Ar apkārtnes kaitīgajiem 
iespaidiem galvenokārt domāti krogi, kuru 
skaits strauji augošajā pilsētā un apkārtnes 
ciemos bija tuvu simtam, tāpat arī kaktu ballī-
tes ar pamatīgu iedzeršanu, kam neizbēgami 
sekoja kautiņi. Tobrīd, resp., 1908. gadā, vie-
nīgās kulturālās izklaides iespējas bija teātra 
izrādes un koncerti, bet visai reti un ne vien-
mēr labā kvalitātē; mazliet vēlāk sāka vēr-
ties vaļā t. sauc. „elektroteatri” (kinoteātri). 
Taču jaunā biedrība deva jauniešiem iespēju 
ne vien skatīties un klausīties, bet radoši dar-
boties pašiem. Pēc statūtu apstiprināšanas 
1908. gada oktobrī „Jaunības draugi”, skaitā 
58, aktīvu darbību uzsāka 1909. gada sāku-
mā. Vispirms sevi pieteica biedrības jauktais 
koris, pēc tam – orķestris, tolaik saukts par 
„muzikas kori”. Dziedātāju kolektīvu visil-
gāk pirmskara periodā vadīja Hermanis Zīle. 
Savukārt 1909. gadā dibinātais mūziķu kolek-
tīvs uzskatāms par pašu pirmo simfonisko 
orķestri Ventspilī. Vienlaikus tika vākta un 
kārtota bibliotēka, pārsvarā no latviešu valo-

Bērnu svētku gājiens Kuldīgas ielā. 20. gs. 20. gadi.

Reiz bija Jaunības draugi
Šajās dienās aprit 110 gadi kopš 
Ventspils Jaunības draugu biedrības 
pirmajiem soļiem. Kas tā par bied-
rību ar mūsdienu cilvēkam ne visai 
saprotamu nosaukumu un kāda bija 
tās loma pilsētas garīgās kultūras 
attīstībā?

dā izdotajām grāmatām, par kuru atgādāšanu 
Ventspilī gādāja gan pats Grīnbergs, gan tirdz-
niecības skolas pārzinis Jānis Turauskis, laik-
raksta „Ventspils Apskats” izdevējs Teodors 
Antmanis un citi biedrības atbalstītāji. Pie 
bibliotēkas darbojās arī lasītava („lasāmais 
galds”) ar visiem tolaik izdotajiem žurnāliem 
latviešu valodā un daudzām avīzēm; biedrī-
ba vairākas reizes mainīja telpas, taču visil-
gāk mitinājās „Ābeļa namā”, kā toreiz sauca 
ēku Ganību un Platās ielas stūrī (vēlāk Ventas 
aptieka). Minētie un vēl citi biedrības rīkotie 
pasākumi pilsētas jaunatnei gāja pie sirds tik 
labi, ka gada laikā biedru skaits pieauga pie-
cas reizes, kas savukārt deva jaunas iespē-
jas. „Jaunības draugi” organizēja tam laikam, 
īpaši latviešu vidē, ko agrāk nepieredzētu – 
ekskursijas gan tepat Kurzemē, gan krietni 
tālāk – uz Vidzemi, Rīgu, Jelgavu, pat Sāmsalu 
un Sanktpēterburgu, kur biedrības koris dzie-
dāja turienes latviešu un krievu inteliģences 
auditorijai. Protams, ceļš maksāja naudu, taču 
biedrība to nopelnīja ar neskaitāmiem kon-
certiem, mūzikas un rotaļu vakariem, priekš-
lasījumiem un citiem sarīkojumiem.

Viens no krāšņākajiem pasākumiem, kas 
no 1911. gada līdz I Pasaules kara sākumam, 
kā arī 20 gadu ilgajā starpkaru periodā aizrā-
va tūkstošiem ventspilnieku, bija Bērnu svēt-
ki, ko rīkoja Puherta muižiņas dārzā (tagad 
Lielais laukums). Programmā tradicionāli bija 
Jaunības draugu biedrības kora un orķestra 
koncerts, dažādas rotaļas, ko vadīja biedrī-
bas jaunieši, jautras sacensības un mielastiņš 
ar tēju un maizītēm. Bērnu svētki, tāpat citi 
biedrības sarīkojumi bija caurcaurēm latvis-
ki – pacilājošs pretstats joprojām spēcīgajai 
vāciski–krieviskajai videi.

Sākoties I Pasaules karam, Jaunības draugu 
biedrība pastiprināti rīkoja labdarības pasā-
kumus latviešu karavīru atbalstam, bet pēc 
vācu okupācijas 1915. gada vasarā bija spies-
ta darbību pārtraukt. Tā atsākās 1919. gadā, 
galvenokārt, rīkojot labdarības koncertus un 
„bazārus” (tirdziņus) karā cietušo atbalstam. 

Pilnā sparā Jaunības draugu biedrības darbs tur-
pinājās 1920. gadā, kad atjaunojās koris un 
orķestris. Dažādu apstākļu dēļ orķestra darbība 
apsīka (pie tolaik dibinātās Tautas konservato-
rijas izveidojās savs orķestris), taču korim turp-
mākajās desmitgadēs (līdz 1940.) bija īsti ziedu 
laiki. Starpkaru periodā Jaunības draugu biedrī-
bas kori visilgāk vadīja diriģents Pēteris Pelčers 
(1922–1940). Koris apguva augstas sarežģītības 
repertuāru – no tautasdziesmu apdarēm līdz 
Rietumeiropas klasikai, uzstājās gan garīgos, 
gan laicīgos koncertos gan pašmājās, gan dau-
dzās citās Latvijas pilsētās, bija visu pirmās brīv-
valsts laika Dziesmu svētku dalībnieks, iegūstot 
arī godalgotas vietas.

Savu agrāko nozīmi zaudēja bibliotēka ar 
„lasāmo galdu”, jo Latvijas brīvvalsts apstāk-
ļos tika nodibināta pilsētas pašvaldības uzturē-
ta bibliotēka ar ērtu lasītavu. Taču tikpat spilgti 
un līksmi tika svinēti pilsētas Bērnu svētki, tāpat 
sniegts nemainīgs atbalsts centīgiem un talantī-
giem trūcīgu ģimeņu jauniešiem. Pēc visa minē-
tā var droši secināt, ka uzdevumi, ko biedrība 
sev izvirzīja, darbu uzsākot, veikti ar centību, aiz-
rautību un pašaizliedzību; daudzi 1909. gadā ar 
grūtībām diedzētie kultūras un mākslas izpaus-
mju asni sazēla par krāšņu pļavu, ko nespēja 
nomākt pat pusgadsimtu ilgais padomju okupā-
cijas laiks. Tāpēc var teikt: daudz kas no tā, ar ko 
mūsu pilsēta var lepoties šodien, aizsācies tais 
sendienās, pirms 110 gadiem.

1939. gada februārī Ventspils Jaunības drau-
gu biedrība svinīgi atzīmēja pastāvēšanas trīs-
desmito gadadienu, godināja viesos atbraukušo 
tolaik jau Latvijas arhibīskapu Teodoru Grīnbergu 
un 15 „mūža biedrus”, proti, ventspilniekus, kuri 
bijuši dibinātāju skaitā un turpinājuši atbalstīt 
savu biedrību visā turpmākajā tās pastāvēša-
nas laikā: Ernestu Apsi, Teodoru Bankeru, Frici 
Circeni, Karolīni Dinsbergu, Šarloti Grīnbergu, Jāni 
Jansonu, Didriķi Krišjāni, Jāni Klīmu, Valteru un 
Emīliju Lapovicus, Annu Lankovsku, Eduardu Lēli, 
Teodoru, Līnu un Ženiju Čaupalus. Varbūt kāds 
šodienas ventspilnieks atpazīs minēto vidū savu 
vecvecvecāku vārdus? 
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A U N S
Darbā vai biznesā domā un plāno ar vērienu. Plašs skatījums un 
pat zināma pompozitāte nesīs veiksmi. Galvenais – lai poten-

ciālā auditorija tevi pamana. Iespējas atrast stabilus partnerus un noslēgt 
izdevīgus līgumus. Tuvojoties Valentīndienai, jūtas dzirkstīs kā putojošs 
šampanietis. Atļaujies baudīt dzīvi!

V Ē R S I S
Mājas dzīvei liela nozīme – tur smelsies iedvesmu. Labs laiks 
nelielām viesībām un draugu tusiņam. Profesionālajā jomā, tas 

pie kā esi strādājis un pūlējies, sāks dot augļus. Attiecībā uz peļņu un finan-
sēm labi darbosies intuīcija. Ar jauniem partneriem un līgumiem – pagai-
dām piesardzīgi. Piemērots laiks ceļojumam vai komandējumam. 

D V Ī Ņ I
Negremdējies pārāk sevī un dziļās pārdomās, tā vari „iestrēgt”. 
Jādara tas, kas vairo optimismu un dod tik ļoti nepieciešamo 

vieglumu. Brīvdienās ar savējiem kaut kur izej vai satiecies ar draugiem. 
Taču nav vēlama pārlieka bohēma. Jaunajā nedēļā pievērsies lietišķiem 
jautājumiem. Sekmīgs laiks sarunām bankās vai ar darījumu partneriem..

V Ē Z I S
Nedēļas nogalē burvīgs laiks ģimenisku attiecību nostiprinā-
šanai un pasākumiem ar saviem mīļajiem. Savukārt brīvajiem 

ļaudīm iespējas satikt cilvēku kopīgas nākotnes veidošanai. Darbā vai biz-
nesā nepieciešama aktīva rīcība. Atceries, ka drošajiem pieder pasaule, un 
dodies uz priekšu. Sekmīga ārzemju tēma.

L A U V A
Paveras iespējas paplašināt darbību vai uzsākt biznesu. Idejas un 
piedāvājumi var rasties pavisam pēkšņi. Tomēr rēķinies tikai ar 

paša spēkiem. Attiecības vēlēsies balstīt uz stabiliem pamatiem. Tieksies 
pēc vienota dzīves skatījuma un intelektuālās saderības. Respektē otrās 
pusītes veidoli, palīdzi un atbalsti. 

J A U N A V A
Situācijas mainīgas un nestabilas, tāpēc vērienīgus pasākumus 
vajadzētu atlikt uz labākiem laikiem. Sekmes tiem, kuru bizness 

saistās ar radošo, pedagoģisku un veselības jomu. Toties privātajā dzīvē 
pacēlums. Brīnišķīgas emocijas nesīs viļņa virsotnē un bangos kā dziļš oke-
āns. Attiecības iegūs jaunas krāsas.

S V A R I
Rāmi rušinies un dari to, kas jau iesākts vai saplānots. Jaunam 
izrāvienam vēl nav pienācis laiks. Sarunas ar partneriem kus-

tēs uz priekšu gausi, bet līgumu slēgšana var bremzēties. Iespējams, ka 
sirdslietās prāts cīnās ar emocijām – kurš kuru? Ieklausies vairāk savā 
sirdsbalsī un vēlmēs. Ļaujoties jūtām, gūsi mīlestības piepildījumu. 

S K O R P I O N S
Brīvdienās vari paveikt dažādus ar mājām saistītus darbus - iekār-
tot, pārkārtot, uzlabot. No vides, kādu radīsi ap sevi, lielā mērā 

būs atkarīga tava labsajūta. Vēlams uzsākt kādu veselības uzlabošanas kūri. 
Darbs prasīs enerģiju, taču aktīva rīcība dos pozitīvu rezultātu. Nozīmīgu 
lomu spēlēs sirdslietas. Labprāt baudīsi Valentīndienas romantiku. 

S T R Ē L N I E K S
Vēlams strādāt pie jauniem projektiem, kas realizējami īstermi-
ņā. Ideja atnāk, izdari un dodies tālāk. Laba intuīcija attiecībā 

uz peļņu, tai būs tendence palielināties. Nedēļas nogalē pievērsies mājas 
saimniecībai. Sirdslietās dzirkstis, flirts, simpātijas. Attiecības veidosies 
viegli. Visu mīlētāju dienā no sirds palutini savu otro pusīti.

M E Ž Ā Z I S
Darbā daudz emociju, tāpēc sargi dvēseles mieru un nervus. 
Nevajadzētu sevi pārāk pārslogot ar pienākumiem. Stress nelab-

vēlīgi atsauksies uz veselību. Jebkādos finanšu darījumos esi precīzs un pie-
sardzīgs. Privātajā dzīvē šarms un seksapīls. Kā magnēts pievilksi pretējo 
dzimumu un piekrišanas netrūks. 

Ū D E N S V Ī R S
Augsts radošais potenciāls, ko noteikti vajadzētu izmantot. 
Sekmes pedagoģiskos jautājumos – jaunā paaudze ieklausīsies 

un liks aiz auss. Arī pašam nāktu par labu kādas mācības. Ja strādā algo-
tu darbu, vari lūgt algas pielikumu vai meklēt izdevīgākus piedāvājumus. 
Savā biznesā labs laiks ideju prezentācijai un domubiedru meklējumiem. 

Z I V I S
Darbā vai biznesā vari orientēties uz jauniem sasniegumiem. 
Iespējams, saņemsi kādu interesantu, saistošu piedāvājumu. 

Domubiedri un atbalstītāji uzradīsies īstajā brīdī. Labs laiks ģimenes saišu 
stiprināšanai. Pievilcības, piemīlības un seksuālā magnētisma laiks. Atstāsi 
uz apkārtējiem fascinējošu iespaidu un piekrišanas netrūks.
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Sieva vīram:
- Kad šodien atnāks mūsu mei-
tas pielūdzējs prasīt viņas roku, 
tev jāpasaka tikai “Jā”. Nav nepie-
ciešams bučot viņa rokas un 
saukt par “Manu glābēju”.

Ubags klauvē pie durvīm. 
- Kundze, es jau trīs dienas neesmu 
redzējis gaļu. 
- Sāra, parādi viņam kotleti!

Ienāk bārā vīrs pufaikā. Nosēžas 
pie letes un saka: “Nu, kamēr vēl 
nav sācies – lūdzu ikrus, šņabīti 100 
gramus.”. Bārmenis uzliek uz letes 
prasīto. 
Pēc 5 minūtēm vīrs atkal saka: ”Nu, 
dodiet vēl brendiju 200 un gur-
ķīšu, nu, kamēr vēl nav sācies.”. 
Bārmenis aizdomājas, bet neko 
nejautājot uzliek uz letes pasūtī-
jumu. 
Pēc 10 minūtēm vīrs atkal pasū-
ta: “Man, lūdzu, 300 gramus viski-
ja un labāku uzkodu, ja jau vēl nav 
sācies!” 
Oficiants ar aizdomām, neizturot: 
“Bet nauda jums ir, ko par to visu 
samaksāt?” 
Vīrs, sadrūmst: “Nu, lūk, sākās.”

Skolotāja: 
- Jānīt, kāpēc tev mājas darbu vietā 
tādi tukšumi? 
- Tā ir vieta jūsu reklāmai.

Satiekas divas draudzenes. 
- Esmu stāvoklī. 
- Kā tu to zini? 
- Ārsts pateica.
- Un kas ir bērna tēvs?

- Nezinu. To ārsts nepateica.

Jānītis nopircis papagaili un māca 
runāt.  
Jānītis saka: “Es māku runāt. “ 
Papagailis: “Es māku runāt. “ 
Jānītis: “Es māku ēst. “ 
Papagailis: “Es māku ēst. “ 
Jānītis: “Es māku lidot. “ 
Papagailis: “Nemuldi, maita!”

Dāma iegādājas leoparda ādas 
manto un jautā pārdevējam:
- Vai tas lietū nebojāsies?
- Cienītā! Vai jūs kādreiz esat redzē-
jusi leopardu ar lietussargu?

- Vai tavs vīrs kādreiz vaka-
ros nav pārnācis mājās?
- Tikai vienreiz – mēnesi pēc 
kāzām, bet ceru, ka pārnāks…

Vīrs savam draugam:
- Sieva man Valentīndienā 
uzdāvināja apakšbikses, izšū-
tas ar sirsniņām un uzrakstu: 
“Labākajam mīlētājam pasaulē!”
- Un ar ko viņa tevi salīdzināja?

- Sakiet, vai dzīvok-
lī, ko pārdodat, ir kluss?
- Pat ļoti kluss! Iepriekšējo īpaš-
nieku nošāva, un neviens 
to pat nedzirdēja!

Telefona zvans.
- Hallo, sakiet, Dievs ir?
- Dieva nav.
- Un kad būs?

- Kas ir šampanietis ģimenes lokā?
- Tas ir tā: vīrs dzer, bet sieva šņāc…

- Sākumā mēs dzērām alu. Kad 
alus beidzās, sākām dzert šņabi. 
Tad atklājās, ka Jankam skapī 
ir konjaks. Kad beidzās kon-
jaks, atradām martini. Izdzērām 
arī to. Beigās saindējāmies 
ar auzu pārslu cepumiem.

Kāds vīrs sēž kafejnīcā un dzer. 
Garām iet mūķene un saka:
- Kā jūs varat šīs vietas izvirtības un 
maldu ugunīs dedzināt savu dzīvi?
- Nav šeit nekādas izvir-
tības, māsa Anna!
- Tas ir pretīgi Dievam tam kungam!
- Vai tu pati, māsa Anna, 
esi mēģinājusi?
- Nē!
- Kā tad tu vari tā runāt, ja 
pati neesi pamēģinājusi?
- Lai ļaudis redzētu, ka mūķe-
ne dzer alkoholu?!
- Es palūgšu, lai tev ielej 
kafijas krūzītē.
Mūķene negribīgi piekrīt, un 
vīrietis dodas pie bāra pasū-
tīt divas glāze šņabja, bet 
vienu no tām lūdz ieliet krūzī-
tē. Bārmenis pagriežas un jautā:
- Ko, atkal māsa Anna?

Zīlniece liek kārtis un saka klientei:
- Jūs divdesmit gadus dzīvo-
siet nabadzībā un mocīsieties.
- Un pēc tam?
- Pēc tam pieradīsiet.

Sekretāre ieskrien kabinetā: 
- Šef, šef! Jūsu auto aizdzina! 
- Vai aizdzinēju piefiksējāt? 
- Nē, bet es pierakstī-
ju mašīnas numuru!

NO IEDZĪVOTĀJU JAUTĀJUMIEM VENTSPILS PILSĒTAS MĀJASLAPĀ VENTSPILS.LV.

Bieži staigājos ar savu suņuku pa pilsētu, esmu pamanījis, ka teju visā pilsētā statīvos nav maisiņu suņu kaku 
savākšanai. Vai ir notikušas kaut kādas izmaiņas un turpmāk šie maisiņi vairs netiks sarūpēti?

PI “KOMUNĀLĀ PĀRVALDE” OFICIĀLĀ ATBILDE.

Ventspils pilsētas saistošie noteikumi nosaka, ka, izvedot pastaigā savu suni, tā īpašniekam ir jābūt līdzi maisiņam 
un obligāti jāsavāc sava suņa ekskrementi. Lai atvieglotu suņu īpašnieku pastaigas ar saviem mīluļiem, Ventspils 
pilsētas pašvaldība pēc iedzīvotāju ieteikumiem atrada iespēju pilsētā uzstādīt īpašas suņu ekskrementu savākša-
nai domātas atkritumu urnas, kuras ar maisiņiem tiek papildinātas regulāri – vasaras sezonā vienā reizē urna tiek 
papildināta ar 100 maisiņiem, bet ziemas sezonā mazāk – līdz 50 maisiņiem. Taču dažu negodprātīgu iedzīvotāju 
dēļ vairākās urnās jau dažu stundu laikā pēc maisiņu ievietošanas tie sistemātiski pazūd. P/i “Komunālā pārval-
de” aicina specializētās urnas izmantot tikai suņu saimniekiem un tikai paredzētajam mērķim. Ja esat liecinieks 
kādai ļaunprātīgai darbībai, nekavējoties zvaniet Ventspils pašvaldības policijai pa tālruni 63680808.

• • •
REDAKCIJAS PIEBILDE.
Godātie ventspilnieki! Būsim taču kulturāli! Ja maisiņš ir domāts suņu, tā teikt, kakučiem, tad tam to arī lietosim. 
Nevis, vienkārši sakot, “fenderēsim” maisiņus no urnām. Un glabāsim tajos maizi vai siera rituli. Nu, kam jums, 
pilsoņi, 50 lieki “kaku maisiņi” mājās...?



ОВЕН
На работе можете строить планы с размахом. Широкий взгляд на вещи 
принесет удачу. Главное, чтобы потенциальная аудитория заметила вас. 

Возможно, вы найдете стабильных партнеров и заключите выгодные договоры. С 
приближением Дня Св. Валентина чувства будут искриться, словно шампанское. 
Позвольте себе наслаждаться жизнью! 

ТЕЛЕЦ
Большое значение для вас будет иметь семейная жизнь, именно в 
ней вы будете черпать вдохновение. Удачное время, чтобы отпра-

виться в гости или повеселиться с друзьями. В профессиональной сфере то, над 
чем вы работали и старались, начнет приносить плоды. Ваша интуиция будет 
хорошо работать относительно заработка и финансов. В этот период будьте осто-
рожны с новыми партнерами и договорами. Подходящее время для путешествия 
или командировки.  

БЛИЗНЕЦЫ
Не слишком погружайтесь в раздумья, иначе можете там «застрять». 
Нужно делать то, что преумножает оптимизм и приносит такую необхо-

димую легкость. В выходные сходите куда-нибудь со своими близкими, встреть-
тесь с друзьями. Однако нежелательно вести богемную жизнь. На новой рабочей 
неделе займитесь деловыми вопросами. Удачное время для того, чтобы уладить 
дела в учреждениях, для переговоров в банке или с деловыми партнерами. 

РАК
В конце недели прекрасное время для укрепления семейных отноше-
ний и мероприятий со своими любимыми. Свободные представители 

знака могут встретить человека, с которым захочется строить совместное буду-
щее. На работе пришло время активных действий. Помните, что мир принадлежит 
смелым, поэтому только вперед! Успешными будут связи с зарубежьем. 

ЛЕВ
Откроются возможности расширить деятельность или начать биз-
нес. Идеи и предложения могут появиться совершенно неожиданно.  

Однако полагаться следует лишь на свои силы. Захочется стабильности в отноше-
ниях, согласия и взаимопонимания. Уважайте точку зрения своей половинки, ока-
зывайте помощь и поддержку.  

ДЕВА
Ситуации переменчивы и нестабильны, поэтому грандиозные меропри-
ятия лучше отложить. Удача ожидает тех, чей бизнес связан с творче-

ством, а также сферой педагогики и здравоохранения. В личной жизни вас ожи-
дает подъем. Прекрасные эмоции вознесут вас на вершину. Отношения заиграют 
новыми красками. 

ВЕСЫ
Не спеша продолжайте делать то, что уже начали или запланиро-
вали. Сейчас не время для нового рывка. Переговоры с партнера-

ми продвинутся, но заключение договоров может затянуться. Возможно, что в 
делах сердечных разум борется с эмоциями – кто кого? Прислушайтесь к свое-
му внутреннему голосу и желаниям. Положившись на свои чувства, вы ощутите 
удовлетворение. 

СКОРПИОН
B выходные вам лучше заняться домашними делами. От обстановки, 
которая будет вас окружать, в значительной мере будет зависеть ваше 

самочувствие. Желательно поработать над улучшением здоровья. Работа потре-
бует от вас энергии, но активные действия принесут результат. Важную роль будут 
играть романтические отношения. Вы с удовольствием окунетесь в празднование 
Дня Св. Валентина.  

СТРЕЛЕЦ
Желательно работать над новыми проектами, которые нужно осуще-
ствить в краткосрочной перспективе. Если возникла идея, реализуйте 

ее и двигайтесь дальше. Хорошая интуиция относительно заработка, доход будет 
иметь тенденцию к увеличению. В конце недели займитесь домашними делами. В 
делах сердечных – флирт, проявление симпатии. Отношения будут завязываться 
легко. В День всех влюбленных от души побалуйте свою половинку. 

КОЗЕРОГ
На работе много эмоций, поэтому берегите душевный покой и нервы. 
Не следует перегружать себя обязанностями. Стресс неблагоприятно 

скажется на здоровье. В любых финансовых сделках будьте точны и осторожны. 
В личной жизни – шарм и сексапильность. Вы, словно магнит, будете притягивать 
противоположный пол.  

ВОДОЛЕЙ
Высокий творческий потенциал, который непременно стоит исполь-
зовать. Вы будете авторитетом в педагогических вопросах – молодое 

поколение станет к вам прислушиваться. Вам также стоило бы поучиться чему-ни-
будь новому. На работе имеет смысл поговорить о прибавке к зарплате или поис-
кать более выгодные предложения. В собственном бизнесе удачное время для 
презентации идей и поиска единомышленников.  

РЫБЫ
На работе вы можете ориентироваться на новые достижения. 
Возможно, вы получите интересное предложение. Единомышленники 

и люди, готовые оказать поддержку, появятся в нужное время. Хороший момент 
для укрепления семейных уз. Период привлекательности и сексуального магне-
тизма. Вы будете очаровывать окружающих.  
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- Ну, дочери мои любимые, что привезти вам из 
стран заморских? 
- Зашибись! То есть мы не едем?

- Кто не рискует, тот не пьет шампанского. 
- Ты каждый день бухаешь. 
- Я каждый день рискую.

Парень и девушка. 
- Скажи, какого xpена ты переспал с моей подру-
гой? 
- Извини дорогая, ничего личного, просто я 
хотел узнать чуть-чуть побольше о тебе.

- Мерзавец, ты загубил мою жизнь! Знал бы ты, 
каких трудов мне стоило уговорить своих родителей 
на разрешение выйти за тебя замуж! 
- До чего же я невезучий. Угораздило ведь 
меня познакомиться с девушкой, у кото-
рой такие слабовольные родители!
 
- Дорогой, а если бы я ушла к другому в обмен на 
миллион долларов, ты бы согласился? 
- Ну, если можно платить в рас-
срочку – то ДА, КОНЕЧНО!

Привет, не спишь ещё? 
- Нет. 
- Ну я позвоню позже.

Пациент суёт врачу купюру, и говорит: 
- Огромное вам спасибо, доктор! 
Доктор, косясь на купюру: 
- Не преувеличивайте, не такое уж огромное...
 
- Моя жена сделала меня религиозным.  
- Ни фига себе!  
- Ага. До свадьбы я не верил в АД.

- Сотрудники наркоконтроля задержали мужчину с 
двумя мешками марихуаны. Всё, тюрьма! 
- Он же ведь не хранил. Он просто нёс! 
- Значит, его не будут сажать в тюрьму. 
Попросят просто подождать несколь-
ко лет в закрытой комнате.

Чиновник весь вечер любовал-
ся красивейшим откатом.
 
- Ты до пенсии планируешь дожить? 
- Планирую. 
- А что ты для этого собираешься сделать? 
- Собираюсь иммигрировать в Канаду.

Президент отчитывает чиновников: 
- Что-то Вы очень плохо разъясняете людям суть 
наших реформ! 
- А Вы думаете легко объяснить голому и 
голодному, что он сыт, да ещё и одет?

- Здрасте. 
- Здравствуйте. 
- Имеете опыт в продажах? 
- Да, я алкоголик. Я продал все из моего дома. 
- Вы приняты.

В магазине: 
- Уважаемая, мне бы коробочку хороших конфет, но 
так, чтобы не очень дорого. 
- Вам для девушки? 
- Мне для доктора. 
- Отблагодарить или отомстить?

- И что, эта энергосберегающая лампа у тебя в туа-
лете действительно помогает экономить? 
- Ага! Я уже давно внутри, а она 
еще не загорелась...

- Почему вы отрицаете свою вину, подсудимый? 
Ведь на допросе в полиции вы во всём признались, 
– говорит судья. 
- Да, господин судья, но моему адвокату уда-
лось убедить меня, что я невиновен.

Продавщица, упаковывая в нарядную фольгу при-
обретённую солидным мужчиной гору бюстгальте-
ров и женских трусиков: 
- Какой чудесный подарок на День влюблённых! А 
комбинашки покупать не будете? 
Мужчина, злобно: 
- Комбинашки пускай им мужья покупают!

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ НА ВЕБ-САЙТЕ ВЕНТСПИЛСА VENTSPILS.LV.
Часто гуляю со своей собачкой по городу, заметил, что почти по всему город в специальных урнах нет меш-
ков для сбора экскрементов собак и кошек. Или что-то изменилось, и в дальнейшем этих мешочков больше 
не будет?  

ОФИЦИАЛЬНЫЙ ОТВЕТ ПРЕДПРИЯТИЯ САМОУПРАВЛЕНИЯ “KOMUNĀLĀ PĀRVALDE”: 
Обязательными правилами города Вентспилса установлено, что, выводя свою собаку на выгул, у её владель-
ца должен быть с собой мешочек и он одолжен обязательно убрать за своей собакой экскременты. Чтобы 
облегчить владельцам выгул своих собак, самоуправление города Вентспилса по предложениям жителей 
нашло возможность установить в городе специальные урны, предназначенные для сбора экскрементов собак, 
которые регулярно заполняются мешочками – в летний сезон в урну кладут 100 мешочков, а в зимний сезон   
– до 50 мешочков. Однако из-за некоторых бесчестных жителей в нескольких урнах уже в считанные часы 
после их заполнения мешочки систематически исчезают.  Предприятие самоуправления “Komunālā pārvalde” 
просит жителей использовать специальные урны только владельцам собак и только для предусмотренных 
целей. Если вы стали свидетелем каких-либо злонамеренных действий, незамедлительно звоните в полиции 
Вентспилсского самоуправления по телефону 63680808.

• • •
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Уважаемые вентспилчане! Будем же культурными! Если мешочек предусмотрен для собачьих, так сказать, 
какашек, то они и должны ими пользоваться.  И, проще говоря, не будем «тырить» мешочки из урн. И хранить 
в них хлеб или кусочек сыра. Ну зачем вам, граждане, дома 50 лишних «мешочков для фекалий...? 
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музыку хотят и способны откликаться не только самые малень-
кие «орфики», которым только исполнилось девять месяцев, но 
и их мамы, бабушки! А затем приходит осознание, что тишина 
– это тоже музыка, потому что тогда раскрывается самый заме-
чательный инструмент – воображение и фантазия», – Ребека 
говорит об этом с завидной эмоциональностью. В ней достаточ-
но смелости, творчества и умения вести за собой, чтобы ввести 
и сопровождать своих «орфиков» в этом сказочном мире. 

С ОПЫТОМ И БАГАЖОМ ЗНАНИЙ
Если быть точными, то девять лет назад Ребека вернулась в 

Вентспилс на постоянное местожительство. Потому что первое 
знакомство с городом у моря для девушки из Талси состоялось 
намного раньше, когда она поступила здесь в Музыкальный 
колледж, где обучалась по классу флейты и получила также 
диплом дирижера духового оркестра. Училась Ребека достаточ-
но хорошо, чтобы уже на 4-м курсе начать обучать игре на своем 
инструменте воспитанников Угальской музыкальной школы, 
и это сотрудничество продолжалось двенадцать лет. За пер-
вым получением профессионального опыта следовало интен-
сивное и плодотворное продолжение, поскольку в Вентспилс 
она приехала, неся на своих хрупких женских плечах огромный 
жизненный опыт и багаж знаний, который позднее бесконечно 
пополнялся: Лиепайская высшая педагогическая школа (сте-
пень бакалавра – дирижер школьных хоров), знания в области 
музыкальной терапии, полученные в Рижском университете 
им. П. Страдыня, музыкальная практика в Талсинском духовом 
оркестре, проведение занятий по методу Орфа в талсинском 
детском саду «Пиладзитис». Все это – параллельно заботам о 
семье, о музыкальном и прочем воспитании сына и дочери, под-
держивая контакты с родителями, сестрой и тремя младшими 
братьями. У них всех своя жизнь, но они до сих пор близки, как в 
детстве, когда вместе не только занимались делами, шалили, но 
и учились музыке. И вот уже десять лет каждую пятницу Ребека 
отправляется в Ригу, чтобы свой опыт работы по методу Орфа 
передать другим энтузиастам. 

ВОСПЫЛАВШИЕ ОТ ИСКОРКИ ТАЛАНТА 
«За то, что мы пошли в музыку, самая большая благодар-

ность родителям, особенно маме. Сами не имея музыкального 
образования, они умели оценить красоту музыкальных произве-
дений и не жалели ни времени, ни скромных средств, чтобы не 
затушить замеченные в нас искорки музыкального таланта», – 
Ребека замечает, что позднее дети, словно угольки в костре, уже 
помогали разгореться друг другу. Почти все они окончили музы-
кальную школу и каждый научился играть, по крайней мере, на 
одном музыкальном инструменте. 

«Наиболее ярко засверкал получивший образование тромбо-
ниста эстрадный певец Интарс, мы учились с ним в Вентспилсе 
на одном курсе. На эстраде за ним сейчас следует и младший 
брат Лаурис, но из-за карьеры между нами нет ревности, пото-
му что каждый из нас старается идти по своему пути. Мой, веро-
ятно, будет проторенный в последнее время – обучение детей 
музыке по методу Орфа и миссия Доктора-клоуна в медицине», 
– Ребека надеется, что оба эти занятия, которым она отдается 
от души, останутся с ней на протяжении всей жизни. С уточне-
нием, что ими можно заниматься до тех пор, пока «не станешь 
занудой», но это ей в обозримом будущем не грозит.    

ИМЯ С МАГНИТИКОМ 
Данное родителями имя, которое переводится как «плени-

тельная, привязывающая», до сих пор, кажется, Ребека оправ-
дывала сполна. Сама она оценивает это с искренней скромно-
стью: она не старается никого «привязывать и связывать», про-
сто в нужное время и в нужном месте к ней, как к магниту, при-
тягиваются и талантливые дети, и добрые, умные родители, у 
которых можно многому поучиться. 

«К таковым в первую очередь я причисляю свою маму Эрику. 
От нее ко мне перешел, наверное, ген активности. Лишь после 
того, как я сама повзрослела, я смогла оценить, сколько сил 
и энергии от нее требовало воспитание и обучение пятерых 
детей, при том, что она работала на физически тяжелой рабо-
те, даже на трех рабочих местах одновременно. К тому же, она, 
как и отец Имантс, механизатор на торфяном болоте Лиелсалу, 

Когда повсюду музыка
не считали это жертвой, а лишь естественным 
и логичным жизненным укладом. Сейчас, когда 
мы покинули семейное гнездо, мама открыла 
магазинчик – кафе в Талси, и старается с такой 
же теплотой заботиться о своих клиентах, как 
когда-то о детях. Там мы всегда можем полу-
чить любимые нашей семьей медовые пирож-
ные и хороший кофе, который нам по вкусу, 
а главное – подпитаться от маминого напут-
ствия: если делаешь что-то, то делай хорошо, 
чтобы и самому было приятно, и другим доста-
вить радость! 

ОПЫТ, ПОЛУЧЕННЫЙ  
В «ПИЛАДЗИТИС»

Работая музыкальным педагогом в детском 
саду «Пиладзитис» в Талси, Ребеке посчастли-
вилось в лице коллеги Байбы Брице встретить 
человека, который начал обучать детей музыке 
по непривычной тогда методике Орфа, непре-
рывно совершенствовать ее, приспосабливая 
к местным условиям, со временем обобщив 
опыт в десяти книгах, адресованных музыкаль-
ным педагогам. 

«Встретить Байбу было огромной челове-
ческой и профессиональной удачей. Мы обе с увлечением 
старались применять этот метод, творчески экспериментируя 
в «Пиладзитис» и отправляясь на обучение в Ригу, где была 
создана и работает до сего дня музыкальная студия музыки 
Орфа. Я до сих пор посещаю ее, так как программа обучения 
непрерывно совершенствуется. К сожалению, в официальную 
государственную систему обучения она не включена. Но я счи-
таю, что это лишь вопрос времени, так как во многих детских 
садах и даже музыкальных школах уже используются прие-
мы, заимствованные из системы Орфа, чтобы заинтересовать 
детей», – Ребека не боится, что в ближайшем будущем это 
может создать конкуренцию ее частной музыкальной группе. 

МЕТОД ОРФА И БЕЗГРАНИЧНОЕ ТВОРЧЕСТВО
«Метод Орфа – словно неисчерпаемый колодец, он застав-

ляет быть безумно творческим и всегда «держаться в форме». 
В том числе, и в физическом отношении, поэтому я регулярно 
посещаю занятия, на которых делаю физические упражнения, 
катаюсь на лыжах, бегаю, чтобы в музыкальной студии пять 
часов в день работать с неутомимыми воспитанниками. 

Когда подкрадывается усталость, я вспоминаю сказанное 
китайским философом и учителем Конфуцием: выбирайте 
работу, которую будете любить, и вам никогда в жизни не при-
дется работать!» Я рада, что в этом смысле стабильно «не 
работаю», потому что наслаждаюсь творческим процессом и 
чувствую, что и детям освоение знаний доставляет очевид-
ную радость. Мудрый Конфуций до нашей эры, конечно, не мог 
знать, что в наши дни и дело, которое любишь, требует непре-
рывного и тяжелого самосовершенствования. К счастью, и это я 
делаю с радостью», – Ребека не скрывает, что создание студии 
было совсем не простым, потому что трудно было найти подхо-
дящее для занятий помещение, потребовалась покупка дорогих 
музыкальных инструментов и соответствующего оборудования. 

«Но в то же время в Вентспилсе я встретила столько светлых 
и добрых людей, которые помогли мне в этом! И это богатство 
вокруг меня до сих пор, появляются все новые друзья, творче-
ские коллеги и отзывчивые родители воспитанников», – Ребека 
с радостью отмечает, что то, что было посеяно в первые годы, 
сегодня дает первые всходы в более серьезных музыкальных 
учебных заведениях. 

«Но это, наверное, не самое главное. Знающие люди сове-
туют в детстве заниматься музыкой даже тем, кто не наделен 
талантом в этом отношении, или замкнут. Ведь даже человек, 
освоивший лишь музыкальные азы, затем лучше осваивается в 
обществе, в рабочей среде и семье. Один исследователь чело-
веческой психики даже предложил освободить из тюрьмы тех, 
кто за время заключения научился не только идеально с техни-
ческой точки зрения, но и прочувствованно играть какой-нибудь 
концерт для фортепьяно Шопена. Это означало бы, что человек 
исправился, потому что со скверными мыслями в голове сде-
лать это невозможно, сразу стало бы ясно, что в произведение 

не вложено ни души, 
ни сердца», – такое 
отступление Ребека 
делает, переходя 
к рассказу о рабо-
те Доктора-клоуна в 
местной больнице. 

СНЯТЬ ОКОВЫ 
БОЛЕЗНИ

«Лишь на пер-
вый взгляд эти вещи 
кажутся несравнимы-
ми. Потому что и боль 
держит человека в 
неволе, он вместе с нею закрыт в своем теле и хочет освобо-
диться от этой слабости. Особенно тяжело, как будто они бро-
шены на растерзание боли, чувствуют себя дети, даже если 
о них заботятся медики и любящие родители. Когда я прочла, 
что можно подать заявку на обучение, чтобы стать Доктором-
клоуном, я сразу поняла, что мне это интересно», – Ребека заду-
малась об этом, вспоминая о своем солнечном детстве, творче-
ской обстановке в талсинском садике «Пиладзитис» и много лет 
назад пострадавшем в так называемой Талсинской трагедии 
младшем братишке. 

«Со стороны, возможно, это трудно понять, но я чувствую 
зов сердца – находиться рядом с людьми, которые испытыва-
ют боль. Не для того, чтобы, как клоун, развеселить их, это нек-
стати в стенах больницы. И не для того, чтобы помочь в меди-
цинском смысле, а для того, чтобы своим присутствием хоть 
на мгновение увести их от мыслей о болезни, воодушевить их 
на борьбу и побудить поверить, что боль может отступить», 
– Ребека рассказывает, что навыки общения с больными она 
освоила на специальных курсах Доктора-клоуна, куда она попа-
ла после серьезного отбора претендентов. Но в жизни все ока-
залось совсем иначе, потому что в каждой беседе с больным 
человеком нужно найти индивидуальный подход, нужно быть 
готовой получить от него как благодарную улыбку, так и холод-
ность, даже грубость. 

ТАНЕЦ НА ЗАКАТЕ ЖИЗНИ
«Это вызов – воспринимать это не как отвержение, а как 

побочный эффект болезни, и постараться понять, почему ребе-
нок так делает. Иногда нужно вместе помолчать, может быть, в 
шутку повторить жесты друг друга. Рассказать случай из жизни 
или сказку, даже если кажется, что ребенок ее не слушает. И 
надеяться, что, когда я буду уходить, он спросит: «А чем эта 
сказка кончилась?» И разговор продолжится, потому что Доктор-
клоун никогда не говорит «нет» – у него всегда есть время пого-
ворить, спеть песню, поиграть в палате, если настоящий доктор 
разрешил двигаться», – Ребека вспоминает случай, когда без-
надежно больной маленький пациент пожелал бить в барабаны 
– очевидно, такой была мечта его маленькой активной жизни. 

 «Мы сделали это. Отвезли мальчика в музыкальную школу, 
где он изо всех оставшихся силенок от души поиграл на бара-
банах, а нам было трудно сдержать слезы – ведь это в послед-
ний раз…» – в голосе Ребеки дрожат эмоции, и она вспомина-
ет событие перед тем, как закатилось солнышко этой чужой 
маленькой жизни. 

 «Доктор-клоун, с разрешения врача, посещает и взрослых, 
если они не возражают. Так я оказалась у одной женщины в пал-
лиативном отделении. Она понимала, сколько ей оставалось, и 
с латышской прямотой и сердечностью готовилась к вечности. 
Мы поговорили, посмеялись и поплакали, а потом она пред-
ложила – потанцуем. Не помню, была ли музыка, подпевали 
ли мы. Но мы танцевали. Когда я уходила, она обняла меня и 
сказала: «Доченька, я хочу прожить еще одни год, чтобы снова 
встретить тебя…» – Ребека считает, что такие мгновения напол-
няют смыслом всю ее жизнь. 

Ребека – доктор-клоун Джозефине. 

Спасибо, милый клоун! 

Музыка на радость себе.
С братом Интарсом на мероприятии дней искусства  
в Талси. 
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AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

С наступлением февраля приходит и 
время Масленицы, когда понемногу начи-
наем прощаться с зимой и ждать весны. 
«Метеньдиена» уже позади – этот латыш-
ский народный праздник, который в 
древности отмечался посередине между 
зимним солнцестоянием (Рождеством) и 
весенним равноденствием (Пасхой), тра-
диционно отмечают 6 февраля. В наши 
дни праздник «Метеньдиена» объединён 
с христианскими традициями, и сразу же 
после праздника Метени (Масленицы) 
начинается большой пост, который 
продолжается до Пасхи. В этом году 
Пепельная среда выпадает на 6 марта. 
Значит, всё ещё впереди!  

В эти выходные можно начать 
ждать гораздо более близ-
кий праздник – пятницу, 14 
февраля, или День свято-
го Валентина. В субботу, с 12 

часов замок Ливонского ордена уже третий 
год будет единственным местом в Латвии, 
где в середине зимы собираются рыца-
ри со всех концов, их дамы и любители 
старинной музыки и танца, а также знато-
ки истории средних веков и мастера-ре-
месленники, чтобы в атмосфере 15 века 
прочувствовать приближение Дня святого 
Валентина. Будут и средневековые чте-
ния об одежде того времени и ограниче-
ниях роскоши, а также о значении релик-
вий. Будут и «Битвы роз», и демонстрация 
различных боевых искусств, и всё это – 
под сопровождение средневековой музыки. 
Это действительно впечатляющее меро-
приятие, и мы настоятельно рекомендуем 
посетить его! В свою очередь в субботу 
вечером стоит отправиться в Культурный 
центр и послушать концерт хоровой музы-
ки. Вентспилсский женский хор сениоров 
«Зиемельзвайгзне» подготовил обширную 
концертную программу «В месяц свечей», 
пригласив в гости и коллективы друзей из 
Риги, Скрунды и Талси.  

В этом году на день 14 февраля выпа-
дают сразу несколько мероприятий, из 
которых «Ventspilnieks.lv» пока сове-
тует посетить три. На радость цените-
лям более спокойного ритма жизни и 
культуры в самый подходящий день, 14 
февраля, в Центре культуры пройдёт 
концерт, посвященный творчеству ком-
позитора Яниса Лусенса. В нём при-
мут участие Вентспилсский смешанный 
хор «Ливземе», женский хор сениоров 
«Зиемельзвайгзне» и ученики вокального 
отделения Вентспилсской средней музы-
кальной школы. В программе только соло 
и песни для хора Я. Лусенса, а также 
«Диатоническая кантата» на стихи поэта 
Леонида Брейкшса. 

Если вы хотите провести вечер в более 
энергичной атмосфере с танцами, то 
ваш путь ведёт в «Юрас варты», так как 
в Вентспилсе снова будет гостить так 
полюбившийся вентспилчанам «Latvian 
Blues Band»! На этот раз, вечером 14 
февраля вместе с латышскими блюзме-
нами выступит исполнительница аме-
риканского блюза Шанна Ватерстоун. 
Очаровательную певицу из-за её стиля 
и сексуального тембра голоса называют 
новой французской примадонной блюза, 
и в этом вы сможете убедиться, придя на 
концерт!  

Если ни одно из этих мероприятий вам 
не по душе, но всё же хочется как сле-
дует размяться, то в 18 часов следует 
отправиться в направлении плаватель-
ного бассейна, где вентини соберутся на 
традиционный забег Дня Валентина по 
улицам города. Идея мероприятия очень 
простая – просто способствовать физи-
ческой активности и здоровому образу 
жизни вентспилчан. Помните! Скорость 
и физические способности значения не 
имеют, так как все вместе бегуны во время 
забега образуют в городе контур сердца. 
Круг будет достаточно длинный – целых 
10 километров! Участие в забеге – бес-
платно. 

Прощание 
с зимой и 
Валентинов день

Н ужно сказать, что в первые годы 
ХХ столетия, когда, назло при-
теснению с двух сторон – немец-
кого дворянства (в деревнях) и 
магистрата (в городах), а также 

в условиях принудительной русификации со 
стороны царской России – латыши начали 
распрямлять спины и поднимать головы все 
выше, общество было очень важной формой 
самовыражения. Всем известны основанные 
уже во второй половине XIX в. латышские 
общества в городах, песенные общества в 
деревнях, которые мы можем благодарить за 
один из латышских феноменов – основание 
Всеобщего Праздника песни. Еще традицион-
но организовывали образовательные обще-
ства – как в городах, так и в деревнях, различ-
ные общества помощи и т. п. В Вентспилсе в 
первые годы ХХ столетия уже существовало 
несколько обществ (в том числе, Латышское 
общество), однако его деятельность резко 
ограничили тяжелые репрессии после рево-
люции 1905 года. 

В 1908 году в Вентспилс перебрался 
назначенный священником Евангелически-
лютеранской общины Теодорс Гринбергс. 
Каждому вентспилчанину известно, что, 
прослужив в Вентспилсе почти 25 лет, он 
стал архиепископом Латвийской евангеличе-
ски-лютеранской церкви, основал и долгие 
годы руководил школой, которую сегодня мы 
знаем как Вентспилсскую гимназию. К этому 
еще нужно причислить огромную работу по 
благотворительности и просвещению вент-
спилчан, которая велась при помощи осно-
ванной Теодором Гринбергсом организации 
– Общества друзей юношества. 

«Цель общества – собрать вокруг себя 
молодежь и воспитывать ее в религиозно-э-
тическом духе, уберегая от вредных впечат-
лений окружающего мира», – так было ска-
зано в уставе. Под вредными впечатлениями 
окружающего мира понимаются преимуще-
ственно кабаки, число которых в стремитель-
но растущем городе и окрестных селениях 
составляло около ста, а также различные 
вечеринки, на которых основательно выпи-
вали и после которых неизбежно возника-
ли драки. Тогда, то есть в 1908 году, един-
ственной возможностью культурных раз-
влечений были театральные представле-
ния и концерты, но очень редко и не всегда 
хорошего качества; немного позднее нача-
ли открываться так называемые электроте-
атры (кинотеатры). Однако новое общество 
дало молодым людям возможность не толь-
ко смотреть и слушать, но и самим зани-
маться творческой деятельностью. После 
утверждения устава в октябре 1908 года 
Общество друзей юношества, насчитывав-

Жило-было Общество друзей юношества
В эти дни исполняется 110 лет с 
момента, как сделало свои пер-
вые шаги Вентспилсское обще-
ство друзей юношества. Что это 
за общество с не совсем понят-
ным современному человеку 
названием и какова была его роль 
в развитии духовной культуры 
города? 

шее 58 человек, активную деятельность 
начало в начале 1909 года. Сначала о себе 
заявил смешанный хор общества, затем – 
оркестр, называвшийся тогда «хором музы-
ки». Певческим коллективом дольше всего 
в довоенный период руководил Херманис 
Зиле. В свою очередь, основанный в 1909 
году коллектив музыкантов можно считать 
самым первым симфоническим оркестром 
в Вентспилсе. Одновременно начали соби-
рать и обустраивать библиотеку, в основ-
ном из книг, изданных на латышском языке, 
о доставке которых в Вентспилс заботился 
как сам Гринбергс, так и управляющий тор-
говой школы Янис Тураускис, издатель газе-
ты «Вентспилс апскатс» Теодорс Антманис и 
др. При библиотеке действовала читальня, 
где можно было почитать все издававшиеся 
тогда журналы на латышском языке и мно-
гие газеты; общество несколько раз меня-
ло помещения, дольше всего оно распола-
галось в «Абеля намс», как тогда называли 
здание на углу улиц Ганибу и Плата (позд-
нее – «Вентас аптиека»). Перечисленные 
и другие мероприятия общества так нрави-
лись городской молодежи, что за год членов 
общества стало в пять раз больше, что, в 
свою очередь, давало новые возможности. 
«Друзья юношества» организовали небы-
валое по тем временам мероприятие, осо-
бенно в латышской среде – экскурсии по 
Курземе и даже в Видземе, Ригу, Елгаву, 
даже на Сааремаа и в Санкт-Петербург, 
где хор общества пел для латышской и рус-
ской интеллигенции. Конечно, дорога стои-
ла денег, однако общество зарабатывало их 
концертами, вечерами музыки и развлече-
ний, литературными чтениями и проч. 

Одним из самых красочных мероприя-
тий, которое с 1911 года до начала Первой 
Мировой войны, а также в 20-летний пери-
од между войнами привлекало тысячи вент-
спилчан, был Детский праздник, который 
устраивали в саду именья Пухерта (ныне 
площадь Лиелайс). В программе традицион-
но был концерт хора и оркестра Общества 
друзей юношества, различные игры, кото-
рые проводили молодые люди из общества, 

веселые соревнования и угощенье с чаем и 
бутербродами. Детский праздник, как и дру-
гие мероприятия общества, был насквозь 
латышским – в противовес еще сильной 
тогда немецко-русской среде. И это приноси-
ло ощущение приподнятости духа. 

С началом Первой Мировой войны 
Общество друзей юношества усиленно 
устраивало благотворительные мероприя-
тия в поддержку латышских солдат, а после 
немецкой оккупации летом 1915 года было 
вынуждено прекратить свою деятельность. 
Она возобновилась в 1919 году, когда пре-
имущественно устраивались благотвори-
тельные концерты и «базары» в поддержку 
пострадавших от войны. Работа общества 
продолжалась полным ходом в 1920 году, 
когда были восстановлены хор и оркестр. 
По разным причинам деятельность орке-
стра прекратилась (при основанной тогда 
Народной консерватории был создан свой 
оркестр), однако для хора последующие 
десятилетия (до 1940 г.) были самым насто-
ящим расцветом. В период между войнами 
хором Общества друзей юношества дольше 
всего руководил дирижер Петерис Пелчерс 
(1922–1940). Хор освоил репертуар высокой 
сложности – от обработок народных песен 
до западноевропейской классики, выступа-
ли на концертах духовной и светской музы-
ки как у себя дома, так и во многих лат-
вийских городах. Хор являлся участником 
всех Праздников песни во время Первой 
Республики, занимая почетные места. 

Свое прежнее значение утратила библи-
отека с читальней, так как в период Первой 
Республики на средства самоуправле-
ния была основана городская библиотека 
с удобным читальным залом. Однако так 
же ярко и радостно праздновался Детский 
праздник, неизменно оказывалась под-
держка старательным и талантливым моло-
дым людям из бедных семей. Все пере-
численное позволяет с уверенностью сде-
лать вывод, что задачи, которые перед 
собой поставило общество, начиная работу, 
выполнялись старательно, с увлечением и 
самоотверженно; многие с трудом проро-
щенные в 1909 году семена культуры дали 
уверенные побеги, и их не смог погубить 
даже длившийся полстолетия оккупацион-
ный режим. Поэтому можно сказать: мно-
гое из того, чем наш город может гордиться 
сегодня, получило свое начало в те далекие 
дни, 110 лет назад. 

В феврале 1939 года Вентспилсское 
общество друзей юношества торжествен-
но отметило тридцатую годовщину свое-
го существования, чествовало прибывше-
го в гости тогда уже архиепископа Латвии 
Теодора Гринбергса и 15 вентспилчан, кото-
рые были в числе основателей и продолжа-
ли поддерживать свое общество на протяже-
нии всего его существования: Эрнеста Апсе, 
Теодора Банкерса, Фрициса Цирцениса, 
Каролину Динсбергу, Шарлоте Гринбергу, 
Яниса Янсонса, Дидрикиса Кришьяниса, 
Яниса Климса, Валтера и Эмилию Лаповиц, 
Анну Ланковску, Эдуарда Лелиса, Теодора, 
Лину и Жению Чаупалус. Возможно, кто-то из 
современных вентспилчан увидит среди упо-
мянутых имена своих предков? 

Шествие на улице Кулдигас во время Детского праздника. 20-е гг. ХХ столетия. 
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373 505 евро «отставным» 
министрам правительства СЗК 
Министрам бывшего премьера Мариса 
Кучинскиса (СЗК) и их помощникам 
выплатят компенсации на сумму 373 505 
eвро.  «Пособия по увольнению» полага-
ются членам Кабинета министров, долж-
ностным лицам бюро премьер-министра 
и консультантам, а также парламентским 
секретарям министерств. 

Правительство СЗК  
на прощанье потратило  
50,7 млн евро 
В последнем квартале 2018 года из 
средств госбюджета на непредвиден-
ные расходы уходящее правительство 
на различные мероприятия выделило 
50,7 млн евро. Больше всего средств 
было выделено Министерству сообще-
ния, из них 12,74 млн евро – на ком-
пенсацию АО «Пасажиеру вилциенс» 
за использование железнодорожной 
инфраструктуры. 

Надеются изыскать в бюджете 
дополнительно 51 млн евро 
В проекте госбюджета на 2019 год 
фискальное пространство будет отрица-
тельным – в размере минус 34 млн евро. 
В связи с этим правительство долж-
но принять решения или об увеличе-
нии доходов, или о сокращении расхо-
дов, чтобы ликвидировать этот дефицит. 
Сейчас Министерство финансов подго-
товило для рассмотрения в правитель-
стве доклад о пересмотре расходов, 
который позволил бы изыскать 51 млн 
евро. 

Гобземса исключили  
из «KPV LV»
Правление партии «KPV LV» приня-
ло решение исключить из своих рядов 
депутата Сейма Алдиса Гобземса. Он 
не станет оспаривать это решение. A. 
Гобземс уже заявил, что создаст свое 
политическое «формирование», а также 
«сгруппирует силы и законным путем с 
течением времени переймет власть в 
стране». 

Задержан бывший начальник 
БПБК Вилнитис 
Управление по борьбе с экономически-
ми преступлениями Государственной 
полиции задержало бывшего началь-
ника Бюро по предотвращению и борь-
бе с коррупцией Нормунда Вилнитиса. 
Причины не раскрываются. Н. Вилнитис 
является владельцем двух предприятий, 
одно из которых предоставляет услуги 
детективов. 

Самоуправления должны  
сами заботиться о пляжах
Управление по охране окружаю-
щей среды готово и впредь управлять 
находящимися в его ведении пляжа-
ми на побережье Рижского залива и 
Балтийского моря, однако о прибреж-
ных зонах, которые находятся вне охра-
няемых природных территорий, как и до 
сих пор, должны будут заботиться шесть 
самоуправлений. 

Благодаря проекту по 
реэмиграции в страну 
вернулись 399 человек 
Начатый в прошлом году Министерством 
охраны окружающей среды и регио-
нального развития проект по реэмигра-
ции помог вернуть в Латвию 399 чело-
век. Всего за 9 месяцев координато-
ры подготовили 1813 предложений 831 
семье о возможностях возвращения в 
Латвию. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

 Окончание. Начало на 1 стр.

белорусской воскресной школой «Вясёлка», 
в свою очередь благодаря энергичному и 
активному руководителю Вентспилсского 
белорусского общества «Спадчына» Наталии 
Большаковой была возможность ближе позна-
комиться с белорусской культурой и тради-
циями. «Это сотрудничество с белорусски-
ми культурными обществами позволило 
понять, насколько в действительности у нас 
много общего, хотя исторически мы принад-
лежим к разным группам народов», – сказа-
ла Лива Ландмане и вспомнила, что в 2017 
году гостила в белорусском городе Гродно с 
самой яркой визитной карточкой общества 
“Спадчына» – ансамблем белорусской песни 
«Журавинка», где ансамбль порадовал посе-
тителей фестиваля и заслужил нестихающие 
овации зрителей. 

«Отзывы были замечательные – аттрак-
тивный коллектив «Журавинки» во главе с 
его руководителем Анжелой Зрайченко своим 
многоголосным пением превзошёл даже мест-
ные коллективы, чему мы были очень рады и 
бесконечно горды. Надолго в памяти останет-
ся сердечность соседей – на каждом месте, 
где проходили наши концерты, и на осматри-
ваемых нами местных объектах достопри-
мечательностей нас всегда встречали аппе-
титным хлебом с солью, песнями, подробны-
ми рассказами и материалами о народном 
культурном наследии, которые мне показа-
лись особенно увлекательными. Как оказа-
лось, процесс изготовления национальных 
полотенец, плетения национальных узоров, 
поясов, покрывал у латышей и белорусов уди-
вительно похож.  Сочетание цветов и узоров 
практически идентичное.  Не отличаются и 
исторически сохранившиеся орудия труда – 
они идентичны тем, какие мы можем увидеть 
в наших этнографических музеях под откры-
тым небом.  Также в традиционно печальные 
моменты погребения человека белые кресты 
и бахромчатые полотенца удивительно похо-
жи на латышскую традиционную ритуальную 
атрибутику. Это заставляет думать, что исто-
рически у наших народов формировалось 
единое понимание красоты природы, трудо-
любия, уважения и любви к своим близким», 
– сказала Лива Ландмане.   

В самой середине лета, уже пятнадцатый 
год подряд общество «Спадчына» организует 
и отмечает в Вентспилсе традиционные Дни 
белорусской культуры «От Лиго до Купалы».  

Вентспилсскому белорусскому 
обществу – 20! Поздравляем! 

В гостях в белорусском городе Гродно в 2017 году. 

вентспилчан есть возможность неопосредо-
ванно насладиться и познакомить молодое 
поколение с культурным наследием белорус-
ского народа, а также вспомнить свою исто-
рическую родину тем, кто приехал в Латвию, 
гонимый ветрами различных войн. Она рас-
сказала, что в этом году это будет юбилей-
ное мероприятие, в котором примут участие 
более 70 артистов разных национальностей – 
танцоры, певцы, ремесленники. Поэтому всех 
любезно приглашаем отметить этот праздник 
в Вентспилсе, с 5 по 7 июля. “Мы очень рады 
тому, что в Вентспилсе поддерживается бело-
русская культурная жизнь и что у АО “Baltijas 
Ekspresis” есть возможность участвовать и 
поблагодарить белорусов за их достижения и 
неизмеримое тепло сердец!». 

Аттрактивный коллектив «Журавинка» во время торжеств в честь 20-летнего  
юбилея общества. 

Исторически 
сохранивши-
еся орудия 
труда идентич-
ны тем, какие 
можно увидеть 
в наших  
этнографи-
ческих музе-
ях под откры-
тым небом. 

Манера изготовления наци-
ональных полотенец, народ-
ных узоров, тканьё покры-
вал у латышей и белору-
сов удивительно похожая.

Лива Ландмане подчер-
кнула, что они по-прежнему 
очень яркие. Это меропри-
ятия проводится в течение 
нескольких дней, оно богато 
событиями и гостями, где у 



У Браслса – хет-трик,  
«Вента–2002» одержала 
победу над лидерами 
Важную победу в борьбе за 1-е 
место в общем зачете чемпиона-
та Хоккейной лиги развития юнио-
ров отпраздновала «Вента–2002», 
которая у себя дома со счетом 6:4 
обыграла лидеров – «Динабург» из 
Даугавпилса. Хет-трик и передача 
на счету Ралфса Браслса. В общем 
зачете «Вента–2002» отстает от 
«Динабурга» на 4 очка. 

У Сухаревса – рекорд 
Новый рекорд Латвии в весо-
вой категории до 89 кг установил 
Ритварс Сухаревс. На соревновани-
ях в Германии тяжелоатлет в рывке 
поднял 150 кг, а в толчке достиг 
рекорда в 195 кг. В сумме 345 кг, и 
это повторение рекорда, принадле-
жащего самому спортсмену. 

Вентспилчанка на 
Европейской зимней 
молодежной олимпиаде 
На Европейской зимней олимпиаде 
среди молодежи в Сербии стартуют 
19 латвийских спортсменов. Среди 
них и вентспилчанка – воспитанни-
ца спортивной школы «Спарс» Анна 
Янсоне (шорт-трек). 

Серия побед увеличилась  
до 19
Уже 19-ю победу подряд в играх 
Латвийско-эстонской объединенной 
баскетбольной лиги отпраздновал 
БK «Вентспилс», который на своей 
площадке одержал убедительную 
победу со счетом 99:79 над огрским 
клубом. 

Капитулировали перед 
лидерами
Волейболисты ВK «Вентспилс» со 
счетом 0-3 (22:25, 14:25, 23:25) усту-
пили спортсменам из Вецумниеки 
в матче Латвийской национальной 
первой лиги. Одержав эту победу, 
Вецумниеки с 25 очками еще более 
удалились от конкурентов, вторые с 
20 очками – ВК «Вентспилс». 

Сборы завершились 
поражением
ФK «Вентспилс» поражением 
завершил двухнедельные сборы в 
Испании, в последней проверочной 
игре со счетом 1:4 проиграв австрий-
скому клубу «LASK». В пяти играх 1 
победа, 1 ничья и 3 поражения. 

Мара Грива одержала  
победу в Чехии
На международных состязаниях в 
Чехии победу отпраздновала Мара 
Грива (прыжки в длину), которой уда-
лось прыгнуть на 6,26 м. 

Лицензия в кармане
Все девять команд, которые были 
заявлены на участие в высшей лиге 
чемпионата Латвии, получили лицен-
зии Латвийской футбольной феде-
рации. Вместе с ФK «Вентспилс» 
будут играть «Riga FC», RFS, 
«Liepāja», «Spartaks», ФK «Jelgava», 
«Metta/LU», «Valmiera Glass/ViA» и 
«Daugavpils/Progress».

ВВШ обыграла лиепайчан  
и приближается к лидерам 
Футзалисты Вентспилсской Высшей 
школы одержали убедительную 
победу в игре Первой лиги чемпио-
ната Латвии, со счетом 9:3 обыграв 
у себя дома «TFK Liepāja/Ekovalis». 
По два мяча в пользу вентспил-
чан на счету Алексея Солейчука, 
Александра Новожилова и Артурса 
Сонева. В общем зачете в ВВШ 12 
очков и 5-е место. От второго места 
ВВШ отделяют 4 очка. 

КОРОТКО О СПОРТЕ
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Зимой неприятность может случиться на ровном месте, особенно, если 
на улице скользко. «Ventspilnieks.lv» выяснила, какие неприятные ситу-
ации с людьми чаще всего происходят зимой и что нужно знать, чтобы 
помочь тому, кто оказался в беде. 

Газета Ventspilnieks.lv недавно (01.02.2019) рассказала о Нормунде Кадикисе, который в 
нашем городе практикует широко известный в мире метод Фалунь Дафа, который вклю-
чает в себя самосовершенствование и упражнения.  Эта практика позволила укрепить 
своё здоровье и духовно совершенствоваться миллионам людей по меньшей мере в 
100 странах мира.  

Зимняя «эпидемия» – ушибы 
и травмы

Ч аще всего от зимних травм стра-
дают пожилые люди. Во-первых, 
это происходит потому, что они 
менее внимательны, во-вторых, 
кости, суставы и связки у пожи-

лых людей утрачивают былую эластичность, 
поэтому более подвержены травмам.  

Сравнительно часто причиной травм стано-
вятся зимние виды спорта: катание на конь-
ках, на лыжах и т. п. Всем, кто решил впер-
вые насладиться этими зимними радостями, 
нужно помнить, что легко и красиво все выгля-
дит лишь со стороны. Навыки нужно начинать 
осваивать понемногу, в специальной экипи-
ровке и желательно под руководством опыт-
ного инструктора. 

Серьезные травмы получают и дети, ката-
ясь на санках с горки. Особенно часто это слу-
чается, когда на пути оказывается трамплин, 
пусть даже не очень высокий, когда ребенок 
падает с санок.  

ТРАВМА ГОЛОВЫ
С этими травмами нужно быть особенно 

осторожными, так как при ударе головой о 
тяжелый предмет может произойти поврежде-
ние как костей черепа, так и мозга. Перелом 
костей черепа можно заподозрить, если при 
аккуратном ощупывании головы обнаружива-
ется нехарактерная выпуклость или, наоборот, 
вдавленный участок. На голову ни в коем слу-
чае нельзя сильно надавливать, так как, сдви-
нув с места возможный обломок кости, можно 
нанести пострадавшему еще больший вред. 

Характерный признак сотрясения мозга 
– кратковременная потеря сознания сразу 
после получения травмы, тошнота и рвота. 
Если мозг получил более серьезные повреж-
дения, то могут наблюдаться затруднения с 
фиксацией взгляда, быстрое движение глаз-
ных яблок из стороны в сторону, потеря чув-
ствительности в конечностях. Очень серьез-
ные симптомы – кровянистые выделения из 
носа или ушей – это может свидетельство-

вать о переломе основания 
черепа. 

ПОВРЕЖДЕНИЕ  
ГРУДНОЙ КЛЕТКИ

Чаще всего происходит 
перелом ребер, однако нель-
зя забывать, что, возможно, 
повреждено и легкое. В случае 
этой травмы пострадавший 
чувствует интенсивные боли 
в области перелома, которые 
усиливаются при дыхании и 
кашле. Характерный признак 
перелома ребер – усиление болей в обла-
сти перелома, если руками надавить на груд-
ную клетку. Следует помнить, что сломанное 
ребро может травмировать легкие, а также 
находящиеся в грудной клетке нервы и крове-
носные сосуды. 

ТРАВМЫ РУК И НОГ
Образно выражаясь, конечности – это срав-

нительно длинные трубчатые кости, которые 
соединяются суставами. Главный признак 
перелома – сильные боли и нарушение функ-
ций конечностей. Обычно в месте повреж-
дения стремительно возникает отек, появля-
ются подкожные гематомы. На перелом или 
вывих указывает и выраженная деформация 
конечности, нехарактерное для нее положе-
ние и усиление боли при попытке сделать 
движение.  

ПЕРВАЯ ПОМОЩЬ
Самое главное – сохранять спокойствие, 

так как слишком большая активность при 
желании помочь может принести пострадав-
шему еще больший вред. Если у вас нет необ-
ходимых знаний по оказанию первой помощи, 
лучше не делайте ничего, так как неумелые 
манипуляции могут усугубить и без того тяже-
лое состояние пострадавшего. 

В первую очередь, человеку, получивше-

му тяжелую травму, необходимо обеспечить 
полный покой. В случае повреждения груд-
ной клетки или плечевого пояса пострадав-
ший может сидеть, а при травме головы или 
нижних конечностей лучше поместить его в 
лежачее положение. В любом случае, как бы 
ни чувствовал себя пострадавший, если есть 
хоть малейшие подозрения, что травма может 
быть серьезной, необходимо вызвать «скорую 
помощь» или отвезти пострадавшего в травм-
пункт. Особенно обманчивыми могут быть 
травмы головы, так как зачастую при повреж-
дении мозга вначале пострадавший может 
чувствовать себя сравнительно неплохо.  

В случае перелома конечностей, пре-
жде чем доставить человека в медицинское 
учреждение, травмированное место нужно 
зафиксировать при помощи шины. Это необ-
ходимо для того, чтобы во время транспор-
тировки не произошло смещение сломанных 
костей. При вывихе сустава также требуется 
обеспечить неподвижность. 

Если после травмы чувствуются боли, хотя 
кажется, что в остальном все в порядке, сле-
дует обратиться к врачу – зачастую перело-
мы, трещины и вывихи без рентгена конста-
тировать невозможно. Лучше потратить пару 
часов и посетить травмпункт, чем впослед-
ствии корить себя за несвоевременное обра-
щение к медикам и упущенное время. 

Вентспилчан просят защитить 
преследуемых в Китае

И ная ситуация на родине этого 
метода – в Китае. Там по ини-
циативе бывшего генерально-
го секретаря Коммунистической 
партии Китая Цзян Цзэминя 

ведётся преследование практикующих и акти-
вистов метода Фалунь Дафа, так как в миро-
любивом движении усматривают угрозу суще-
ствующей власти.  

Сотни тысяч человек, которые занимают-
ся медитативной практикой Фалунь Дафа в 
этой стране, уже в течение двадцати лет были 
незаконно арестованы, подвергались пыткам 
и были убиты, их насильно делали донорами 
живых органов. Хотя репрессии и не прекрати-
лись, с 2015 года по меньшей мере 200 тысяч 
пострадавших, практикующих Фалунь Дафа, 
осмелились подать заявления в прокурату-
ру и суд, требуя начать расследование этого 
беззакония.  

Всемирные организации по защите прав 
человека считают происходящее не только 
нарушением конституции Китайской Народной 
Республики (КНР) и международного уголов-
ного права, уголовного права КНР, но и ква-
лифицируют его как геноцид и преступления 
против человечества.   

Люди доброй воли во всём мире встали на 
защиту тех жителей КНР, которые преследуют-
ся за присоединение или сочувствие к Фалунь 

Дафа. Жителей Латвии также призывают под-
писать петицию, адресованную Верховной 
народной прокуратуре и Верховному суду 
КНР с просьбой начать расследование этого 
беззакония.    

В Вентспилсе мероприятия поддержки, 
организованные активистами Фалунь Дафа, 
и сбор подписей пройдут 13 и 23 февраля в 
центре города, на улице Кулдигас, 36, с 11 до 
13 часов. 

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie Ventspils Terminals  – 
daudzfunkcionāls kravu pārkraušanas centrs
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

В одной весёлой компании, где играли в популярную в 
Латвии игру в карты «золите», один из игроков, слегка при-
няв на грудь, пошёл с «дамы треф» и был сильно удивлён, 
когда противники с лёгкой руки «бросили» другие карты и 
взяли взятку себе… Единственно, что легко принявший на 
грудь господин сказал: “Ох, поганцы, «даму треф» съели…».   
Несведущим стоит пояснить, что «дама треф» или «дама кре-
стей» – самая сильная карта в игре «золите» …  

Ох, поганцы, «даму треф» съели! 
о свободной и процветающей Латвии… К сожалению, для этого 
уровня, наверное, уже бывший кандидат в премьер-министры не 
подходит. Ах, не дали мне кресло премьер-министра или хотя бы 
министра внутренних дел?!   Ах, большая «ручка влияния» убрана 
из моих рук ещё до того, как я успел ею подвигать? Ну, знаете ли, 
в таком случае я с вами в одной песочнице не играю.

И как здесь не вспомнить следствие по делу трагедии в Золитуде 
и представительство пострадавших в суде, которое таким громким 
и помпезным жестом взял на себя (к тому же вроде как бесплатно) 
адвокат Гобземс?  И как здесь не вспомнить рассмотрение этой 
трагедии на заседаниях суда, на которых адвокат так и не поя-
вился, так как был занят очень важными делами? И как здесь не 
вспомнить о «высказанных опасениях» самыми ярыми сторонни-
ками “KPV.LV” перед выборами (скажем честно – они схватились 
за головы) по поводу того, чтобы поставить во главе списка адво-
ката Гобземса, потому что сведущие люди уже ранее говорили, что 
может получиться совсем неважнецки, так как его чрезвычайное 
желание встать «у руля» и неспособность реально оценить ситу-
ацию может привести к серьёзным проблемам как в партии, так и, 
чего уж там скрывать, даже в государстве…  Не зря же большое 
число мандатов, полученное “KPV.LV”, дало в руки партии «золо-
тую карту», которая могла привести даже к созданному этой пар-
тией правительству… Однако амбиции одного человека, отсут-
ствие самокритики, непомерное желание получить должность и, 
кто знает, возможно, и какие-то другие, выражаясь современным 
языком, интересы, о которых у нас в данный момент нет полной 
информации, довели ситуацию до такой, какую мы видим в насто-
ящее время. 

В одном из интервью на ТВ журналист задал вопрос предста-
вителям избранных в Сейм партий, в том числе – и лидерам так 
называемых старых сил: не инспирирована ли «трёпка» Гобземса 
и Кайминьша политическими противниками, чтобы разгромить вто-
рую самую большую представленную в Сейме партию изнутри?  
Ответ на этот вопрос был достаточно единодушным, объединя-
ющим и новую позицию, и оппозицию: дайте бразды правления 
в руки человеку с необоснованными амбициями, и даже никаких 
вражеских заговоров не понадобится. Сам всё сделает своими 
руками. И с этим, видимо, нельзя не согласиться. 

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Не хватает педагогов 
и исследователей 
Высшая школа объявила конкурс на 
несколько вакансий академического персо-
нала, техникум ищет педагогов. 

Канализацию необходимо 
регистрировать
Жителям, недвижимость которых подклю-
чена к центральной системе канализации, 
необходимо зарегистрировать в едином 
регистре находящуюся в их собственности 
децентрализованную систему канализации. 

Награждена учительница
Педагог 1-й гимназии Вита Берзлея награж-
дена за выдающуюся работу по подготовке 
школьников при изучении химии. 

В память о баррикадах 
В Парвентской библиотеке школьни-
ки встретились с директором Латвийского 
музея баррикад Ренарсом Заляйсом. 

Регистрация началась
1 февраля в городских школах началась 
регистрация будущих первоклассников. 

Tрасса открыта

П охожее впечатление возникает, когда мы наблюдаем 
за перипетиями «новой» партии “KPV.LV” и действи-
ями, кажется, уже бывшего лидера партии и канди-
дата в премьеры Алдиса Гобземса. Ну разве не так? 
Смотрите, только что я был той самой «дамой треф», 

которой, как и самой сильной карте, ничто не угрожает, а сейчас – 
«съели», короче – попал, как кур в ощип.  Такие откровения госпо-
дина Гобземса, конечно, почти как в случае с игравшими партию в 
«золите» игроками, могут показаться самым смешным гвоздём про-
граммы (читай – политического закулисья) карточной игры, а в дей-
ствительности – свидетельствует только о политической (а возмож-
но – и жизненной) зрелости новоиспеченного политика, ранее – не 
совсем убежденного адвоката.  Бравурные предвыборные выкри-
ки, желание засадить всех «плохих» по камерам, где солнце видно 
только через зарешеченное окошко, постановка всех потенциаль-
ных партнёров (и старых, и новых) ниже плинтуса и т. д., никак не 
ассоциируется с направленным на будущее стратегом (и государ-
ства, и своего) или хотя бы таким потенциальным политиком, кото-
рого действительно хоть частично волнует происходящее в государ-
стве. Скорее, это похоже на крики дворового пацана, который сей-
час придёт и всем даст по носу.  

Но это ещё можно списать на предвыборную риторику, «такти-
ку» кампании, которая оказалась весьма успешной. В конце кон-
цов – даже в предвыборное время из уст Гобземса звучала кры-
латая фраза о политике, в которой он готов сотрудничать с самим 
дьяволом. Гораздо хуже то, что эти аргументы обиженного ученика 
начальной школы на то, что у него в песочнице отобрали ведёрко и 
машинку, звучат и сейчас. Когда нужно было бы сидеть за тем сто-
лом, где решаются судьбы государства. Так сказать, если уж тебя, 
друг, избрали, то будь любезен и старайся реализовать свою мечту 

 Окончание. Начало на 1 стр.

интернет-банк, или в филиале банка. 
Разницу в налоге нужно будет оплатить до 
17 июня, но если долг превысит 640 eвро, 
то человек имеет право обратиться в СГД с 
просьбой разделить сумму долга на несколь-
ко одинаковых платежей. 

Представитель СГД пояснила, что во избе-
жание подобной ситуации человек может 
обратиться в СГД с просьбой не применять 
к нему необлагаемый минимум и платить 
подоходный налог с населения в 23% – если 
возникнет переплата налога, государство 

Весной многие окажутся налоговыми должниками 
вернет переплаченную сумму. Налоговую 
разницу можно будет покрыть также, предъ-
явив чеки, подтверждающие оправданные 
расходы. Для того чтобы облегчить про-
цесс подачи чеков, СГД рекомендует исполь-
зовать мобильную аппликацию «Attaisnotie 
izdevumi» («Оправданные расходы»). Чеки 
можно подавать в течение всего года, они 
будут накапливаться в профиле человека 
в Системе электронного декларирования. 
С этого года лимит, с которого может быть 
возвращен налог, увеличен с 215 до 600 
eвро, но в него входят расходы на опера-
ции и стоматологические услуги, за которые 

ранее налоги возвращались в полном объе-
ме. Если общая сумма оправданных расхо-
дов превысит 600 евро, оставшаяся сумма 
переносится на следующий год. 

В свою очередь, если налоговый долг не 
будет оплачен, СГД может применить к лицу 
штраф – в зависимости от того, на какой срок 
была задержана подача декларации, штраф 
может составить от 70 до 700 евро. 

Из-за неточного прогноза необлагаемого 
минимума или полностью не оплаченного 
подоходного налога с населения СГД в ско-
ром времени может представить счет к опла-
те налоговой разницы. 

Возобновила свою работу дистанционная 
лыжная трасса на «Шляпе Лембергса». Она 
создана на территории поля для футбола 
и фрисби. 

Проинформировали литовцев
Центр туристической информации принял 
участие в Международной туристической 
выставке, прошедшей в Вильнюсе, чтобы 
проинформировать литовских туристов о 
предложениях отдыха в Вентспилсе. 

Вор осужден
Вор, который пять раз ограбил магазины и 
на улице ограбил пожилого человека, нака-
зан лишением свободы сроком 9 месяцев. 

Столкнулись четыре машины
29 января на перекрестке улиц Кулдигас 
и Аннас столкнулись четыре автомашины. 
Пострадавших нет. 

Награждены флейтистки
Три флейтистки из Музыкальной средней 
школы заняли почетные места в конкур-
се исполнителей, играющих на духовых и 
ударных инструментах, среди воспитанни-
ков латвийских музыкальных школ. 

Приглашают поделиться 
воспоминаниями
Вентспилсская библиотека приглашает 
горожан поделиться рассказами и фото-
графиями, связанными со зданием на ул. 
Акменю, 5. 

Новые аудитории
В девяти аудиториях Высшей школы закон-
чен ремонт. Приобретена новая мебель, 
компьютеры и мультимедийные установки. 

Не работали светофоры
Почти два дня не работали светофоры на 
перекрестке улиц Саулес и Юрас. Виной 
всему стал обрыв электричества.  

Электронная запись
Вентспилсская поликлиника предлагает 
записываться к семейным врачам и специа-
листам, используя электронную форму.

В первый месяц этого года в Вентспилсе 
зарегистрировано 28 новорожденных, 
однако число умерших было почти в два с 
половиной раза больше – 70 вентспилчан, 
свидетельствуют данные, опубликован-
ные ЗАГСом Вентспилсского городского 
самоуправления. 

В Вентспилсе смертность в 2,5 раза 
превышает рождаемость

Н ужно отметить, что число ново-
рожденных в первый месяц 2019 
года существенно меньше, чем 
за соответствующий период про-
шлого года: если в этом году в 

Вентспилсе было зарегистрировано 28 ново-
рожденных, то годом ранее это число было на 
семь больше. 19 малышей задекларированы 
в Вентспилсе, остальные – в Вентспилсском 
крае. 

В то же время значительно выросло число 
умерших. В этом году ушли из жизни 70 вент-
спилчан, а в январе прошлого года было 
зарегистрировано 56 усопших. Это означа-
ет, что в 2019 году, по сравнению с первым 
месяцем минувшего года, разница между 
числом новорожденных и умерших стала 
еще больше – если в прошлом году она 
составляла 21, то в этом – 42. Значит, если 
сравнивать конкретные месяцы, разрыв 
удвоился. Конечно, это не означает, что кар-

тина полная и таковой она является каждый 
месяц, так как она может значительно раз-
личаться по месяцам. Однако в целом и во 
всей стране наблюдается все более глубо-
кая демографическая яма – число умерших 
до сих пор значительно превышает число 
новорожденных. 

Правда, есть несколько самоуправлений, 
в которых ситуация иная и которые могут 

гордиться ростом числа жителей и увели-
чением рождаемости. Самая печальная 
ситуация в Латгалии, но неприятно удив-
ляют и данные регионального центра – 
Вентспилса. В городе, который прославля-
ет себя как идеальную среду для создания 
семьи и воспитания детей, все же что-то не 
работает так, как должно было бы. Будем 
надеяться, что «город с завтрашним днем» 
действительно ожидает светлое будущее 
на долгие десятилетия. 

В январе также зарегистрировано 
десять браков, один из которых заключен 
в церкви. 
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В КОНКУРСНОМ ПОРЯДКЕ 
ПРИГЛАШАЕТ НА РАБОТУ
ТРАНСПОРТНЫХ РАБОЧИХ 

ТРЕБОВАНИЯ К КАНДИДАТУ:
• Среднее образование;
• Водительские права B категории;
• Преимуществом будет считаться:
    • Опыт работы на портовой технике;
    • Водительские права на тракторную 

технику категории С;
    • Опыт работы на должностях: соста-

витель поездов и оператор ДСК.
Работа по сменам, 4,10 EUR в час

CV  и заявление направлять  
в отдел кадров до 08.02.2019. 

Вентспилс, ул. Дзинтару 22, 
LV-3602; э-почта personals@vto.lv

Неофициально известно, что Вентспилс 
заинтересован в проекте, но вклад в него 
ограничивается лишь возможностями 
использования инфраструктуры. 

В июне прошлого года с визитом в 
Вентспилс прибыла делегация самоуправ-
ления Сааремаа во главе с мэром, чтобы 
обсудить с Вентспилсским самоуправлением 
и представителями Свободного порта рабо-

Паром на Сааремаа: вновь надежды 
развеяны как минимум на год

ту, проделанную в связи с восстановлением 
паромной линии, и договориться о дальней-
ших действиях. Каллас подчеркнул большое 
значение паромного сообщения для самоу-
правления Сааремаа: «Это и дело чести, и 
очень важный аспект в развитии региональ-
ного туризма». По утверждению Управления 
Вентспилсского свободного порта, обе сто-
роны пришли к мнению, что самое раннее, 
когда сообщение могло бы быть восстанов-
лено, – май 2019 года или следующий тури-
стический сезон. Для реализации этой цели 

 Окончание. Начало на 1 стр. будет создана рабочая группа из представи-
телей Сааремаа и Вентспилса. 

Паромная линия между Вентспилсом и 
Эстонией закрыта уже одиннадцать лет. 
Паром на линии Вентспилс–Минту обеспечи-
вало дочернее предприятие эстонской част-
ной компании «Saaremaa Laevakompanii» – 
«SSC Ferries». Паром «Scania» курсировал с 
2005 по 2008 год, однако наступил глобаль-
ный экономический кризис, и линия была 
закрыта. За это время на пароме было пере-
везено 60 тыс. пассажиров. 

- Правительство Кришьяниса Кариньша создано. 
Почему новому премьер-министру Кариньшу это удалось, 
в свою очередь лидерам значительно шире представлен-
ных в Сейме политических сил это было не по силам? 

- Во-первых, хочу подчеркнуть, что я удовлетворён тем, 
что у нас, наконец, создано правительство. Для государ-
ства это очень важно. Однако, оценивая достижения ново-
го премьер-министра Кришьяниса Кариньша, следует сде-
лать акцент не только на уникальности данного события, 
но и на его закономерности.  В основе того, что он под-
ходит для должности премьер-министра, лежит личность 
Кариньша, наработанные профессиональные качества, его 
опыт. Способности и авторитет такого человека имеют чрез-
вычайное значение в ситуации, когда на политической сцене 
появляются менее опытные новые политические игроки, 
царит хаос и растерянность, когда необходимо примирить, 
объединить и вести людей в желаемом общем направлении.  

- И всё же факт, что правительством теперь руководит 
«Новое Единство», вызвал у поддерживающих пред-
ставленные в Сейме новые партии неудовлетворение. 
Не повлияет ли такое недоверие на способность прави-
тельства работать?  

- Конечно, политические наблюдатели, те, кто поддер-
живает конкретные политические силы, каждый хотел бы 
сформировать и поддержать своё идеальное правитель-
ство. Однако кажется, что во всяком случае в настоящее 
время действительная уверенность составляющих прави-
тельство политических сил есть, что достигнута оптималь-
ная модель правительства, какая вообще была возможной 
после выборов в 13-й Сейм. Думаю, что министры прави-
тельства хотят проявить себя, работать и профессионально 
расти. Правительством руководит Кришьянис Кариньш, но он 
обязательно поддержит каждого министра, как общее дело.   

- Однако в каждом правительстве, раньше или позже, 
возникают противоречия и острые разногласия? 

- Конечно, работа правительства сложная. Каждый день 
приходит с вызовами, новыми мнениями.  Различные мне-
ния и приоритеты есть даже среди хороших партнёров. 
Таков рабочий процесс правительства. Не будем торопиться 
заранее прогнозировать, какое будет самое слабое звено в 
цепи. Хочу быть позитивным по поводу дел в государстве так 
долго, пока у меня не будет оснований думать иначе. И пусть 
у правительства всё получится! Если будет так, наше госу-
дарство будет сильнее, конкурентоспособнее, и мы будем 
жить лучше!   

- И всё же, каждый медовый месяц заканчивается. Не 
принесёт ли «Новому Единству» руководство прави-
тельством в такой ситуации риски дальнейшего падения 
популярности?   

- Думаю, что с такой обреченностью объединение пар-
тий «Новое Единство», премьер-министр Кариньш не при-
няли бы вызов создания правительства. Правительство – 
это хорошая возможность того, чтобы политическая сила 
такой мощности реабилитировалась после внушительного 
падения поддержки в обществе. Чрезвычайно важно то, что 
Солвита Аболтиня исключена не только из партии, но и из 
латвийской политики.  Её убедительно заменил Кришьянис 
Кариньш – правдивый человек и настоящий лидер, кото-
рый представляет те ценности, из-за которых в своё время 
и было создано «Единство». Предстоящая работа покажет, 
произошёл ли перезапуск (рестарт) «Нового Единства». У 
этого объединения партий есть опыт. Его умелая политиче-
ская партия дала хорошие результаты в ситуации минималь-
ных возможностей.  Поэтому я думаю, что «Новое Единство» 
встало на путь регенерирования репутации. 

- В вашей оценке можно услышать оптимизм и добро-
желательное отношение к работе нового правительства. 

Обозначались контуры политических вызовов государства 
и  Вентспилсского самоуправления в 2019 году 
Беседа с депутатом Вентспилсской 
думы Гиртом Валдисом Кристовскисом

К сожалению, тяжеловес политики города Вентспилса 
Айварс Лембергс абсолютно противоположного мнения.  
В чём коренится его неблагожелательность? 

- Каждому ясно, что на выборах 13-го Сейма наиболее 
драматично пострадали именно политические позиции А. 
Лембергса, сила которого базируется на коррупции, сдел-
ках, удовлетворяющих интересы узкой группы лиц. В слу-
чае коалиции вновь созданного правительства содействие 
высших эшелонов власти больше не ожидается.   Поэтому 
резкую потерю своего влияния Лембергс уже сам публич-
но начал считать на часы и минуты. Это также объясняет, 
почему только что сформированное правительство является 
плохим и непрофессиональным для авторитарного местного 
правительства Вентспилса. Политическая культура, однако, 
требует дать 100 дней, чтобы правительство могло начать 
активно работать. 

- По отношению к правительству нельзя требовать 
толерантности, если ожидается, как оно проведёт 
реформу самоуправлений, взялось за роспуск отдель-
ных самоуправлений.  К тому же пример Риги показыва-
ет, что правительство и не может распустить их одним 
махом.  Можем ли мы ожидать, что под влиянием требо-
ваний нового правительства улучшится и управление в 
Вентспилсе?   

- Лембергс сам начал разговоры об отставке Вентспилсской 
думы. Следовательно, он подтверждает, что ничего изменить 
не может и иначе работать не хочет.  Это настоящий образец 
стагнации.  Если в течение последних 30 лет в Вентспилсе 
правил культ личности Лембергса, не было политической 
культуры, то сейчас ждать каких-либо скорых перемен невоз-
можно. Только актуальные требования демократического 
управления сделают своё. 

- Значит, вы думаете, что правительство распустит 
думу города Вентспилса? 

- Я это подчёркивал ещё в предвыборное время в 2017 
году, отвечая на вопросы журналиста Яниса Домбурса. 
Тогда это очень разозлило Лембергса.  Он даже жаловал-
ся в учреждения безопасности, и я должен был идти объяс-
няться, что думал под своим прогнозом. Однако, что касает-
ся того, что происходит сейчас, то следует сказать, что я не 
был бы столь оптимистичен, как Лембергс в своих оценках. 
На еженедельной пресс-конференции 25 января с.г. он ска-
зал, что нынешнему самоуправлению Вентспилса осталось 
только несколько недель.  Если за это время Вентспилсская 

дума не будет распущена, 
то он в политике ничего не 
понимает.  

- С того времени две 
недели уже прошли, одна-
ко разговоры о роспуске 
Вентспилской думы даже 
и не начинались? Почему 
Лембергс ведёт себя столь 
провокационно? 

- Потому, что он хочет 
создать представление, 
что является мучеником, 
выбранным новым прави-
тельством. Не зря начал 
публично разъяснять, что 
такое советская номенкла-
тура. Поэтому остро крити-
кует предложение министра 
юстиции Яниса Борданса 
запретить быть на должно-
сти руководителя институций 
государственного управле-
ния дольше десяти лет, так 
как данная регула направле-
на только и единственно про-
тив Айвара Лембергса.  

- Это хороший запрет?   
- Я думаю, что так упрощенно такая важная реформа при-

нята не будет. Однако то, что тенденции недемократичной и 
авторитарной власти, противозаконные и коррупционные дей-
ствия в государственном управлении необходимо устранить, 
совершенно ясно.  На это годами указывают международные 
партнёры по сотрудничеству с Латвией.  Вот почему потреб-
ность в хорошо управляемом, справедливом государстве, 
которому доверяет общество, является актуальной политикой, 
которую должны принять работающие в руководстве государ-
ством и самоуправлений.  Конечно, время, проведенное на 
конкретной должности, может быть только одним дополни-
тельным критерием при оценке соответствия того или иного 
должностного лица. Если должностное лицо не соответствует 
своей должности, то должна быть воля государства законно 
это доказать, а не ждать десять лет, чтобы освободить неде-
мократичного, коррумпированного руководителя.   

 
- Значит, вы хотите сказать, что у вас, у депутатов мень-

шинства Вентспилсской городской думы Гирта Валдиса 
Кристовскиса, Дацы Корны, Айвиса Ландманиса и Ивара 
Ландманиса есть достаточно доказательств бесхозяй-
ственности и нарушений Вентспилсской городской думы 
и вы выбрали иной путь, чем министр юстиции Борданс?  

- Да. Мы основываем свою политику на доказательствах, а 
не на ограничениях срока. У нас нет сомнений в обоснован-
ности такого решения. Вентспилсская городская дума может 
быть распущена только законным путём. Только и единствен-
но доказав недостаточность хорошего управления, наруше-
ния Сатверсме и законов, нормативных актов, а также тор-
можение работы депутатов меньшинства. Спешка здесь не 
поможет. Однако, если Лембергс считает, что думу нужно 
распустить уже в течение ближайших недель, то пусть не 
ждёт, пока это произойдёт согласно установленным в зако-
не процедурам. Конечно, он сам и депутаты руководимой им 
партии могут сами добровольно уйти в отставку. Государству 
и обществу это пошло бы на пользу. 

- Действительно интересное видение. Однако, почему 
бы и нет! В городе необходимы перемены.  Пусть ваши 
демократические и небезосновательные усилия увенча-
ются успехом! 



В Вентспилсе  
смертность в 2,5 
превышает рождаемость

Обществу друзей 
юношества –  
110 лет

Вентспилчане 
защитят 
китайцев

Кристовскис:  
пусть они сами 
уйдут в отставку!

5 стр.

№. 5 (97)  8 февраля 2019 года

7 стр.3 стр.

 Окончание на 6 стр.  Окончание на 2 стр. Окончание на 3 стр.

Когда повсюду музыка
Счастливой случайности, 
которая девять лет назад 
по зову сердца привела 
Ребеку Бусуле (тогда 
Архипову) в Вентспилс, 
могут быть благодарны 
несколько сотен детей, 
живущих в нашем городе 
и крае, а также их роди-
тели и близкие. Ведь с 
появлением в Вент-
спилсе разносторонне 
одаренного педагога 
началось и продолжает-
ся обучение музыке по признанной во всем мире и 
теперь уже во многих местах Латвии системе Oрфа, 
а в Северокурземской региональной больнице 
начал практиковать Доктор-клоун Джозефине. 
Обе пустовавшие до той поры ниши заняла полная 
творческой энергии Ребека.

С годами симпа-
тия стала вза-
имной, потому 
что на домаш-
ней странич-

ке Ребеки маленьким вос-
питанникам и пациентам, 
а также их близким посвя-
щена запись: «Вы – те, 
из-за кого я люблю жизнь 
в Вентспилсе!» Здесь же 
любимые «орфики» при-
глашаются не только про-
водить время вместе во 
время занятий, но и в празд-
ники, «с любимыми людь-
ми за ручку, в праздничных 
тренировочных костюмах, 
прихватив с собой что-ни-
будь вкусненькое, чтобы 
повеселиться, порадовать-
ся и побыть вместе как в 
зимнюю метель, так и в лет-
ний зной…» 

Это звучит так привле-
кательно и естественно, 
потому что разработанная 
немецким композитором 
Карлом Орфом програм-
ма обучения детей музы-
ке именно такой и задума-
на – чтобы каждый чувство-

вал себя непринужденно, 
уверенно, в любом возрас-
те, месте и любым способом 
находил для себя радость, 
соприкасаясь с музыкой. 

УСЛЫШАТЬ ВОЗДУХ, 
СЛУШАТЬ ТИШИНУ 

Ребека уточняет: «Это 
действительно возможно, 
потому что музыка повсю-
ду – в речи, сказке, поэ-
зии, движениях, музыкаль-
ных инструментах, пред-
метах обихода и в приро-
де. Только каждый из нас 
должен помочь этим звукам 
проявиться! И нужно суметь 
прислушаться к тем зву-
кам, которые уже вибриру-
ют где-то в воздухе, услы-
шать гул под землей, жужжа-
ние в траве, свист в ветвях 
деревьев – повсюду, что нас 
окружает. Нужно попытать-
ся откликнуться при помощи 
движений, танца, приемов 
театральной имитации, бега 
или используя другой язык 
тела. Если это происходит, 
то оказывается, что на такую 

С реди гостей были первый секретарь Посольства 
Республики Беларусь в Латвии Алексей 
Васильков, представители руководства города 
и ближайшие друзья общества, среди которых 
были и представители АО “Baltijas Ekspresis”.  

Руководитель общества «Спадчына» Наталия Большакова 
рассказала, что собрать в одном месте всех членов общества 
и друзей, к сожалению, не было возможности из-за их боль-
шого числа, поэтому она посредством газеты ещё раз говорит 
большое спасибо всем, кто в течение этих двадцати прошед-
ших лет был вместе с обществом и поддерживал его работу.   

В свою очередь член правления, финансовый дирек-
тор АО "Baltijas Ekspresis"  Лива Ландмане подчеркнула: 

“Предприятие как друг и сторонник общества «Спадчына» 
хотело бы выразить благодарность за прекрасную возмож-
ность ещё раз быть вместе с близкими и дорогими людьми. 
Мы также в этот юбилей хотели бы поблагодарить всех пред-
ставителей белорусского народа за их широкие сердца и 
трудолюбивые рабочие руки, которые иногда незаслуженно 
остаются за кадром».  

Дружба с Белорусским обществом – это не случайность. С 
момента создания АО “Baltijas Ekspresis” двадцать лет назад 
на предприятии работают более десяти работников – предста-
вителей белорусской национальности, с которыми рабочие и 
коллегиальные отношения уже давно переросли в сердечные 
и дружеские отношения.  
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Весной многие 
окажутся налоговыми 
должниками 

В конце прошлой недели, 2 февраля, Вентспилсское белорусское общество «Спадчына» 
ярким мероприятием в Вентспилсском культурном центре отметило свой 20-летний юбилей.  

Вентспилсскому белорусскому 
обществу – 20! Поздравляем! 

Тесные дружеские связи есть у предприятия и с 
Даугавпилсским белорусским куль-
турным обществом «Уздым», и с 

Первый весенний месяц может принести многим жите-
лям Латвии неприятный сюрприз – долг по налогам. 
Такая ситуация затронет тех, кто в прошлом году вер-
нулся на работу после длительной паузы или, работая 
на нескольких рабочих местах, получил доход свыше 
20 000 eвро. 

К ак пояснили в 
Налоговом управ-
лении СГД, риск 
оказаться налого-
выми должниками 

имеют три категории жите-
лей. Это люди, которые в 
2017 году не работали, или 
у них не было доходов – 
например, мамы, которые 
вернулись на работу после 
отпуска по уходу за ребен-
ком, а также люди, которые 
недавно начали работать. 
Поскольку СГД необлагае-
мый минимум прогнозиру-
ет два раза в год для каж-
дого индивидуально, может 
возникнуть ситуация, когда 
служба позволила уплатить 
меньше налогов, руковод-
ствуясь доходами человека 
за 2017 год. 

Риску оказаться долж-
никами подвержены и те 
люди, у которых несколько 
источников дохода – поми-
мо зарплаты они получают, 
например, авторское воз-
награждение или пенсию. 
Проблемы могут возник-
нуть также у тех, кто рабо-
тает на нескольких рабо-
чих местах, на каждом из 
них отдельно к нему при-
меняется налоговая став-
ка в 20%, а общий годовой 
доход превышает 20 004 
eвро.

Напомним, что, согласно 
налоговой реформе, была 
введена прогрессивная 
ставка подоходного нало-
га с населения. Поэтому 

тем, кто в прошлом году 
получал до 1667 eвро «на 
бумаге» в месяц, или 20 
004 eвро в год, нужно пла-
тить налог 20%, а за сумму, 
превышающую эту цифру, 
– 23%. Как пояснила пред-
ставитель Налогового 
управления СГД Мария 
Радзюшонок, когда СГД 
складывает за год все 
виды доходов, полученные 
из различных источников, 
они могут превысить порог 
доходов, до которого при-
меняется налоговая став-
ка в 20%, то есть 20 004 
eвро. В таком случае с той 
суммы, которая превышает 
указанный порог, налог не 
был удержан в полном объ-
еме, то есть не были удер-
жаны эти 3%. Лицо обязано 
эту разницу оплатить. 

Для того чтобы выяс-
нить, имеется ли налоговая 
задолженность, с 1 марта 
2019 года будет возмож-
ность подать налоговую 
декларацию. Сделать это 
можно до 1 июня с. г. М. 
Радзюшонока также отме-
тила, что СГД проинфор-
мирует о возможной задол-
женности по налогам, пред-
ложив подать декларацию 
о доходах. 

Уплатить налоговую раз-
ницу можно будет в раз-
деле «Платежи» Системы 
электронного декларирова-
ния СГД (EDS), используя  
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Уже два года идут разговоры о восстановлении паром-
ной линии между Вентспилсом и Сааремаа в Эстонии, но 
надежды на то, что паром будет перевозить туристов в 
обоих направлениях в этом сезоне, вновь улетучились. 
Эстонская сторона одна не справляется с реализаци-
ей проекта, так как это достаточно тяжелое финансовое 
бремя. Инициатором и автором идеи является самоу-
правление Сааремаа. Вентспилс и Свободный порт со 
своей стороны большой активности в восстановлении 
линии не проявляют. 

Паром на Сааремаа: 
вновь надежды развеяны 
как минимум на год

Г азета острова 
Сааремаа «Saarte 
Haal» информи-
рует, что подгото-
вительные рабо-

ты, связанные с паром-
ной линией между город-
ком Минту и Вентспилсским 
портом, неожиданно осно-
вательно затянулись. Уже в 
начале прошлого года шла 
речь о том, что летом 2018 
года паром мог бы вновь 
начать курсировать, одна-
ко позднее стали обещать, 
что это произойдет нынеш-
ним летом. Вентспилсская 
сторона выражала надежду, 
что эстонцам удастся реа-
лизовать план. Сейчас ока-
залось, что эстонской сто-
роне одной не под силу реа-
лизовать такой проект. «Мы 
надеялись открыть паром-
ное сообщение уже летом 
2019 года, но процедуры, 
связанные с этим маршру-
том, к сожалению, затяну-
лись», – сказал газете руко-
водитель самоуправления 
Сааремаа Мадис Каллас. 
Однако он не собирается 
сдаваться и обещает про-
должать работать над реше-
нием всех вопросов, чтобы 
паром все же начал курсиро-
вать с 2020 года. 

Нужен, но не рентабелен 
– такой вывод годом ранее 
сделала эстонская компа-
ния «Arenguruum», которая 
в исследовании по зака-

зу ассоциации бизнеса и 
негосударственных органи-
заций Сааремаа – «Saarte 
Koostookogu» осуществила 
изучение проекта. Компания 
пришла к выводу, что паром-
ное сообщение между обе-
ими странами определенно 
будет полезным в социаль-
но-экономическом отноше-
нии, однако финансово оно 
будет, скорее всего, мало-
рентабельным. Правда, с 
оговоркой, если эта паром-
ная линия будет содержать-
ся лишь на коммерческой 
основе. Значит, если расши-
рить видение проекта, воз-
можна и прибыль. 

Эстонской стороне для 
реализации проекта в пер-
вые годы необходимы дота-
ции более 100 тыс. евро 
в год, что является опти-
мистичным прогнозом. 
Видение проекта очерче-
но периодом в десять лет, 
в самом лучшем случае 
через 7–8 лет линия могла 
бы стать самодостаточ-
ной в финансовом аспек-
те. Прагматичные эстонцы, 
которые, в отличие от латы-
шей, всегда обозначают и 
пессимистичный сценарий, 
рассчитали, что для суще-
ствования паромной линии 
необходимо 300 тыс. евро в 
год. О финансовом участии 
Вентспилса информации нет.  

Член правления, финансовый директор AS “Baltijas 
Ekspresis” Лива Ландмане и коммерческий дирек-
тор Игорс Маглишс поздравляют руководителя обще-
ства «Спадчына» Наталию Большакову с юбиле-
ем Вентспилсского белорусского общества.


